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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  DEL DIA  27 DE 

MARÇ DE 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 27 de març de 2017. 

 

Quan són les 20:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el PLE 

de l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria 

que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López    Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua    Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat  Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín   Regidor 

 

 

També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart    Interventora accidental de la corporació 
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Sra. Maria Teresa Sánchez Luna  Técnica d’Administració General 

 

Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis Muñoz 

Cameo. 

 

El senyor Èric Ibáñez i Martín, 3r regidor, abandona la sessió a les 21.06 h, quan es 

tracta el punt 10, per prescripció facultativa. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 
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1.0.- Proposta aprovació acta 28.02.17 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 28 de febrer de 2017 va tenir lloc la sessió ordinària del Ple. 

  

2. D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del 

sector públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la 

mateixa sessió o en la immediata següent.  

 

3. El dia 13 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

A proposta de l’alcaldessa presidenta, regidora de l’Àrea de Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan Cortada, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

Aprovar l’acta de la sessió de l`òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer d’aquesta 

proposta. Exp.: 2017/001756 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

l'acta tal com ha estat redactada. 

 

 

2.0.- Informació general de l'Alcaldia 

 

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  

 

Identificació de l’expedient 
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Relació de decrets dels quals es dóna compte en el punt número 2 de l'ordre del dia 

d'informació de l'Alcaldia del Ple ordinari del dia 27 de març de 2017 

  

Proposta de l’alcaldessa presidenta. 

 

Antecedents  

 

1. Que des de la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament de Roses del dia 28 de febrer de 

2017, on es va donar comptes fins el decret 2017LLDE000438 de data 12 de febrer de 

2017, s’ha elaborat la relació de decrets i resolucions dictades per l’Alcaldia i els 

regidors o regidores delegats. 

   

Fonaments de dret 

 

Primer. Art. 9 del Reglament Orgànic Municipal (BOP de Girona número 242, de 20 de 

desembre de 2004) 

 

L’alcaldessa presidenta Montse Mindan i Cortada proposa al Ple d’adopció del següent ,  

 

ACORD: 

 

1. Informació general de l’Alcaldia. 

 

2. Donar comptes dels decrets i resolucions dictades per l’Alcaldia i els regidors o 

regidores delegats, que es relacionen a l’expedient número 2017/002770, des del 

2017LLDE000439 de data 17 de febrer de 2017 fins els 2017LLDE000778 de data 10 

de març de 2017. 

 

- Dades estadístiques a 27.03.2017  

Total de la població -> 19.433 habitants  

Homes – 9.780 = 50,83% 

Dones – 9.653 = 49,67% 

 

- Atur a febrer  de 2017 = 1.387 persones 
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- Atur a febrer de 2016 = 1.508 persones 

 

TOTAL DECRETS = 387 

 

Contingut ECONÒMIC   90 

Contingut URBANÍSTIC   243 

Contingut GENERAL  54 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

- 28 Reunions de treball 

- 5 Meses de Contractació  

- 2 Gerències d’Urbanisme  

- 5 Juntes de Govern Local  

- 1 Junta de Govern Local 

- 1 Consell Administració ROSESNET  

- 1 Junta de Portaveus 

- 2 Comissió Informativa 

- 1 Ple 

- 1 Junta de Seguretat amb l’assistència del conseller d’Interior, Hble. Sr. Jordi Jané. 

- 1 casament civil 

- Recepció de l’obra “camp de gespa artificial La Vinyassa” 

- Comité d’empresa ROSESNET 

- Reunió colles de Carnaval 

- Constitució de la Comissió del Pla Educatiu 

- Mesa de negociació conveni “PRODER” 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 

- Girona, sessió Informativa "Avantprojecte de Llei del Litoral Català" 

- BCN, reunió comerç irregular a la via pública "TOP MANTA"- Síndic 

- Girona, jornada de remunicipalització o reinteriorització dels Serveis Públics Locals i 

la seva problemàtica 
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- BCN, presentació de la nova “Guia per dissenyar i executar processos participatius en 

l’àmbit municipal” 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

- 23 visites 

- Sr. Josep Fernández, adjunt director territorial d'Ensenyament 

- Sra. Marta Subirà, secretària de de Medi Ambient i Sostenibilitat i Jaume Vicens, 

subdirector general de la Biodiversitat i Medi Natural 

 

ACTES A ROSES 

 

- Donació del quadre "Peixos de mar" d'Elena Kudryashova 

- Recepció Joan Jorquera (campió d'Espanya 2016) 

- Presentació del llibre "Els camins de la memòria, 25 anys de l'Arxiu Municipal de 

Roses" 

- 2a Cursa Badia de Roses. Club Atletisme Roses 

- XIX Fideuà popular  a favor de Fundació Roses Contra el Càncer 

- TMR-obra: Advertència per a embarcacions petites 

- Acte institucional de presentació del Rodajoc (Ciutadella) 

- Visita de l’escola “Jaume Vicens Vives” dins el programa “Conèixer l’Ajuntament”. 

- Visita de l’escola “Els Grecs” dins el programa “Conèixer l’Ajuntament”. 

- Minut de silenci - atac terrorista a Londres 

- Sessió informativa de centre educatiu Montessori-Palau Figueres 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

- BCN, lliurament premis Actuació Cívica - Fundació Carulla 

- Figueres, lliurament de distincions del cos de Bombers de la Generalitat de Catalunya 

- La Jonquera, inauguració exposició "Vides errants. Postguerres i exilis dels germans 

Pi i Sunyer" 

- Figueres, concert commemoratiu de Figueres capital de la Sardana 2017 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 
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- Empordà TV (notícies, entrevistes, etc.) 

- Hora de l’alcaldessa 

- Revista CCB 

- Roda de premsa presentació "Març Poètic" 

- Roda de premsa presentació “Ruta de les Tapes i el vi DO Empordà 2017” 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

- A en Joan Jorquera en proclamar-se campió de l’Open internacional de Taekwondo 

d’Espanya celebrat a Alacant. 

- A Eduardo Toral, del cos de Bombers de Roses en rebre la medalla de bronze pels 20 

anys de servei. 

- Al restaurant Disfrutar de Barcelona (conduït pel xef rosinc Mateu Casañas) al obtenir 

el premi Miele al restaurant amb més potencial del 2017 segons la revista Restaurant. 

- Maverick Viñales en guanyar la primera carrera del mundial del moto GP 2017 a 

Qatar. 

 

FELICITACIONS REBUDES 

 

- Del Sr. Eudald Casadesús, delegat del Govern de la Generalitat de Catalunya per la 

concessió del Reconeixement d’Administració Oberta de Catalunya. 

 

AGRAÏMENTS 

 

- De l’equip directiu i professorat del Montessori-Palau Figueres per la col·laboració en 

la xerrada informativa del passat 7 de març en la cessió de l’espai Z de la Biblioteca 

Municipal. 

- Del conseller d’Interior, Hble. Sr. Jordi Jané per l’hospitalitat i acollida en motiu de la 

visita institucional i Junta Local de Seguretat que va tenir lloc el passat 10 de març. 

- De l’alcalde de Vers-Pont du Gard (França), per la intervenció de la Policia Local en 

salvar la vida d’un dels seus conciutadans el passat 3 de gener. 

 

Moltes felicitats a tots ells i se’ls farà arribar una carta d’agraïment d’aquest plenari. 
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3.0.- Proposta relativa a la designació del jutge/essa de pau titular i, si s'escau, 

substitut/a 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent:  

 

Identificació del document 

 

Renúncia de la senyora Sílvia Ferrer Ferrer al càrrec de jutgessa de pau titular de Roses i 

convocatòria per a la designació d'un nou jutge de pau titular. 

 

Antecedents  

 

1. Al BOP de Girona núm. 20, de data 30 de gener de 2017, s’ha publicat l’edicte de 

convocatòria de la plaça vacant de jutge/essa de pau titular i substitut del municipi de 

Roses.  

S’establia a la convocatòria els següents requisits:  

 Ser espanyol, major d’edat i no incórrer en les causes d’incapacitat ni en les 

d’incompatibilitat previstes als articles 303 i 389 de la Llei orgànica del poder 

judicial, respectivament.  

 Ser residents a Roses. De no ser-ho, caldria justificar que aquesta circumstància 

és compatible amb el compliment dels deures propis del càrrec. En aquest cas 

caldrà autorització de la Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya.  

 

El termini de presentació de sol·licituds era de 15 dies a comptar des de l’endemà de 

la publicació de la convocatòria en el BOP de Girona.  

A la sol·licitud calia adjuntar la manifestació expressa del compliment dels requisits 

exigits a la convocatòria per tenir la condició d’aspirant a la vacant, entre d’altres.  

 

2. Que en el termini atorgat s’han presentat les següents persones:  

1) RE 1826/31.01. 2017 - Sílvia Mandri Marimón (actual jutgessa de pau substituta)  
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2) RE 1994/02.02.2017 - Josep Alemany Planelles  

3) RE 2017/02.02.2017 - Carolina Tomas Huynh-Quan-Chiêu  

4) RE 2066/03.02.2017 - Francisco Jesús Trinidad Lorenzo  

5) RE 2110/03.02.2017 - Antonio Blázquez Jiménez  

6) RE 2343/08.02.2017 - Lourdes Estela Sosa Sastre  

7) RE 2376/08.02/2017 - M. Teresa Romero Torres  

8) RE 2575/10.02.2017 - Esther Bonaterra Moltó  

9)RE 2577/10.02.2017 - M. Àngels Giró Fàbrega  

10) RE 3138/17.02.2017 - Sònia Garcia Bernardino  

 

3. Que les sol·licituds presentades han estat formulades en el termini previst a la 

convocatòria, i han adjuntat la documentació requerida.  

Que la senyora Sònia Garcia Bernardino, de ser nomenada, concorreria en causa 

d’incompatibilitat prevista en a l’article 389 de la LOPJ segons el qual, el càrrec de 

jutge és incompatible amb (...) «3.º Con los empleos o cargos dotados o retribuidos por 

la Administración del Estado, las Cortes Generales, la Casa Real, Comunidades 

Autónomas, Províncias, Municipios y cualesquiera entidades, organismos o empresas 

dependientes de unos u otras.», ja que en l’actualitat ostenta la condició de funcionaria 

de l’Ajuntament de Roses. 

  

4. Que una de les aspirants, la senyora Sílvia Mandri Marimón, és l’actual jutgessa de 

pau substituta segons nomenament del TSJ de Catalunya, de data 28 d’octubre de 

2015. 

 

5. Amb data 1 de març de 2017, la jurista adjunta a Secretaria ha emès un informe al 

respecte, segons el qual: 

 

S’informa favorablement l’admissió dels aspirants a la plaça vacant de jutge/essa de 

pau titular de Roses i en el seu cas la de jutge/essa substitut/a, amb les precisions 

següents:  

 Que la senyora Sònia García Bernardino, de ser nomenada, incorreria en una de 

les causes d’incompatibilitat previstes a l’article 389 de la LOPJ.  

 Que de ser nomenada jutgessa titular la senyora Sílvia Mandri Marimón, caldrà 

procedir al nomenament del jutge/essa de pau substitut/a.  
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6. El dia 13 de març de 2017, la Comissió Informativa va emetre un dictamen favorable i 

va acordar celebrar la votació per a la designació de Jutge de Pau a la propera 

Comissió Informativa prevista pel dia 20 de març de 2017, en la qual, en la quarta 

votació i per majoria absoluta dels disset membres presents, dels disset que de fet i de 

dret que integren la corporació, va resultar elegida la candidata Esther Bonaterra 

Moltó. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- El Reglament núm. 3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de Pau.  

D’acord amb l’article 4 del citat reglament, els jutges de pau seran nomenats per un 

període de 4 anys per la Sala de Govern del TSJ corresponent. El nomenament recaurà 

en les persones escollides per l’Ajuntament (art. 101.1 LOPJ).  

 

D’acord amb l’article 6 del citat reglament, l’elecció del jutge de pau i del seu substitut 

s’efectuarà pel Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de la majoria absoluta dels seus 

membres, entre les persones que reunint les condicions legals així ho sol·licitin.  

Que els sol·licitants són les persones que figuren a la relació del punt 2 dels antecedents.  

 

D’acord amb l’article 15 del mateix reglament, quan en la persona escollida per 

l’Ajuntament concorri alguna causa d’incompatibilitat, la Sala de Govern podrà procedir al 

seu nomenament si el proposat reuneix els requisits legals de capacitat concedint-li un 

termini de 8 dies perquè acrediti el cessament en l’exercici de l’activitat incompatible. El 

jutge de pau que no acrediti aquest extrem en el termini previst, s’entendrà que renúncia 

al càrrec.  

Segon.- D’acord amb l’article 101.3 de la LOPJ, l’acord de l’Ajuntament serà remès al 

jutge de primera instància i instrucció del partit judicial que l’elevarà a la Sala de Govern.  

 

L’acord de l’Ajuntament s’acompanyarà d’una certificació comprensiva dels següents 

extrems: a) Referencia detallada de las circumstàncies en què que s’ha produït l’elecció.  

b) Menció expressa de l’observança del quòrum exigit por la llei (majoria absoluta).  

c) Dades d’identificació i condicions de capacitat i de compatibilitat dels escollits. 
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Tercer.- D’acord amb l’article 101.2 de la LOPJ, l’acord del Ple de l’Ajuntament requereix 

el vot de la majoria absoluta dels seus membres d’entre les persones que reuneixin les 

condicions i així ho sol·licitin.  

 

A proposta de l’alcaldessa presidenta, senyora Montse Mindan i Cortada, s’adopta el 

següent  

 

Acord: 

 

1. D’acord amb el dictamen emès per la Comissió Informativa en sessió del dia 20 de 

març de 2017, es proposa a la Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya el nomenament de la senyora Esther Bonaterra Moltó per a cobrir la plaça 

de jutgessa de pau titular del Jutjat de Pau de Roses. 

 

2. Requerir a la senyora Esther Bonaterra Moltó, perquè, al més aviat possible, aporti el 

certificat del Registre Central de Penats als efectes de l’article 303 de la LOPJ. 

 

Sotmesa la proposta a votació és aprovada per unanimitat dels disset membres presents, 

dels disset que de fet i de dret integren la corporació. Exp.: 2016/006732 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- En Comissió Informativa es va resoldre que la proposta seria la de 

la senyora Esther Bonaterra Moltó. Per tant, ara efectuem el seu nomenament i no cal la 

de substitut/a. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Per part del nostre grup, volem aprofitar aquest punt per fer una sèrie de 

felicitacions i agraïments. En primer lloc, a la senyora Sílvia Ferrer – jutgessa de pau 

sortint – pels seus anys de servei a la vila des del jutjat de pau, des d’on ha fet una gran 

feina que el nostre grup vol reconèixer públicament i, creiem, serà de consens entre tots 
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els grups. Per tant, volem aprofitar aquest espai per agrair-li, una vegada més, tot el que 

ha fet i recordar-li que, com a institució, la tindrem present tan a ella com a la bona feina 

que ens ha deixat.  

 

També volem felicitar i agrair a la senyora Silvia Mandri que, durant els últims mesos – 

des de la renúncia de l’anterior jutgessa de pau – ha gestionat en funcions el jutjat, i que 

seguirà vinculada a la institució com a jutgessa de pau suplent. 

 

En tercer lloc, agrair als 10 candidats que s’han presentat per ocupar la plaça. Creiem 

que és una molt bona notícia el fet que fins a 10 persones optin per un càrrec així, la qual 

cosa demostra que tenim una societat civil implicada i amb voluntat de participar en la 

vida pública. Donar-los doncs les gràcies, dir-los que l’elecció no ha estat senzilla i que 

estem segurs que amb qualsevol d’ells el jutjat estaria en bones mans. Creiem també que 

la competència ha fet que, segurament, el debat fos més productiu i estiguem més segurs 

que l’elecció que hem pres té garanties.  

 

Per últim, com no podria ser d’altra manera, volem felicitar a la nova jutgessa electa, 

senyora Esther Bonaterra, qui va rebre el suport la majoria dels regidors d’aquest plenari. 

Estem absolutament convençuts que deixem el càrrec en molt i molt bones mans. Li 

desitgem un bon mandat i esperem que l’experiència sigui grata al llarg dels propers 

quatre anys. Nosaltres com a institució estem al servei del Jutjat per tot allò en què 

puguem ajudar-lo. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sra. Olga Simarro.- Nosaltres ens sumem a les felicitacions dels companys d’Esquerra i 

gràcies a tots. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Evidentment, i com no podia ser d’una altra manera, també ens 

sumem a les paraules del senyor Joan Plana i dir-li a la nova jutgessa de pau, senyora 

Esther Bonaterra, que li desitgem molt bon i millor servei. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.- Com no, sumar-nos també a felicitar l’Esther Bonaterra. 

Esperem i desitgem que la seva feina sigui molt positiva per a la nostra vila.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Donar les gràcies al públic per assistir a escoltar aquest Ple i sumar-

me, també, a les felicitacions i agraïments que ha fet el grup municipal d’Esquerra 

Republicana – als candidats, a la jutgessa de pau sortint i a la senyora Sílvia Mandri per 

la funció que ha fet durant aquest temps com a substituta. 

 

I desitjar a la senyora Esther Bonaterra Moltó molta sort i molts encerts en aquesta nova 

tasca com a jutgessa de pau. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 

 

Sr. Francesc Giner.- Des de Gent del Poble, també ens afegim a les felicitacions i volem 

donar les gràcies i felicitar a la senyora Ferrer per la feina feta. Alhora que desitjar molta 

sort i que li vagi molt bé, en la seva nova tasca, a la jutgessa entrant.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Aprofitant que tenim les dues senyores a la sala, felicitar-les, 

també, a una per la feina feta i a l’altra per la que farà. Dir a la jutgessa entrant que, com 

ja s’ha dit, la gent de l’Ajuntament estem a la seva disposició per qualsevol cosa que 

necessiti de nosaltres. Moltes felicitats, doncs, i enhorabona. 
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4.0.- Adhesió a la Xarxa Local SITMUN-Girona, amb l'objectiu d'utilitzar el Sistema 

d'Informació Territorial Municipal (SITMUN), una eina creada per a la consulta i 

l'anàlisi de cartografia municipal. 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 

 

Adhesió a la Xarxa Local SITMUN-Girona, amb l'objectiu d'utilitzar  el Sistema 

d'Informació Territorial Municipal (SITMUN), una eina creada per a la consulta i l'anàlisi 

de cartografia municipal. 

 

Antecedents  

 

El Ple de la Diputació de Girona de data 20 de desembre de 2016, va aprovar la creació 

de la Xarxa Local SITMUN-Girona que serveix com a marc de suport i assistència a la 

gestió de la informació geogràfica local, així com el protocol d’adhesió per part dels ens 

locals. Així mateix, proposa als ens locals de la província, la seva adhesió per formar-ne 

part. 

La Xarxa Local SITMUN-Girona es proposa com un instrument per promoure l’ús del 

sistema d’informació territorial municipal SITMUN als ens locals de la província de Girona. 

Aquesta voluntat es recull en els següents objectius: 

 Promoure la participació en la xarxa. 

 Promoure l’intercanvi d’experiències i necessitats entre els ajuntaments i ens  

locals de la demarcació com a usuaris de la Xarxa Local SITMUN‐Girona. 

 Posar a l’abast dels ajuntaments i ens locals de la demarcació eines que els 

facilitin la gestió territorial del seu municipi o àmbit predeterminat. 

 

El dia 13 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 
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Primer.- Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 

Administracions Públiques 

Segon.- Llei 40/2015 d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 

Tercer.- Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local. 

 

A proposta de la regidora de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora Montse Mindan 

i Cortada, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar l’adhesió a la Xarxa Local SITMUN-Girona, amb l'objectiu d'utilitzar el Sistema 

d'Informació Territorial Municipal (SITMUN), una eina creada per a la consulta i l'anàlisi 

de cartografia municipal. 

 

2. Facultar l’alcaldessa, com a Presidenta d’aquesta Corporació i en representació 

d’aquest ajuntament, de conformitat amb l’establert en l’article 21.1. b) de la Llei 

7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim  Local, per a subscriure la 

citada adhesió i quants documents siguin necessaris en la seva execució. 

 

3. Notificar a l’interessat aquest decret. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. ( Exp.: 2017/001364) 

 

5.0.- Ratificar el Decret d'alcaldia núm. 4148-22.12.2016 relatiu a manifestar la 

conformitat al Consorci Localret de prorrogar els contractes dels serveis de 

telecomunicacions 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 
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Proposta relativa a la ratificació del Decret d’alcaldia núm. 4148-22.12.2016 de data 28 de 

novembre de 2016, en el qual es resol manifestar la conformitat a que el Consorci 

Localret aprovi la pròrroga per dos anys al període inicial per la contractació centralitzada 

de serveis de comunicacions (veu, mòbil i dades). 

 

Antecedents 

 

1. Mitjançant Decret de l’alcaldia núm.4148-22.12.2016 de data 28 de novembre de 

2016, es resol el següent: 

 

“Antecedents 

 

1. En data 14 de juny de 2013, es resol mitjançant el Decret d’alcaldia núm. 1525 

aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Roses al Conveni de col·laboració entre el 

Consell Comarcal de l’Alt Empordà i el Consorci Localret, per a la contractació 

centralitzada de serveis de telecomunicacions (veu, mòbil i dades), en els terme i 

condicions establertes en l’esmentat conveni. Aquest decret d’alcaldia va ser 

ratificat per la sessió de Ple ordinària de data 25 de novembre de 2013. 

 

2. En data 20 de gener de 2015 i Registre d’entrada 920 el Consorci Localret 

presenta un escrit adjuntant la carta informativa sobre l’adjudicació del contracte 

derivat anomenat “Serveis de telecomunicacions (veu, mòbil i dades) dels 

municipis, consells comarcals i ens locals adherits al procés de compra 

agregada de les comarques de Gironès, Pla de l’Estany, Alt Empordà, Ripollès, 

Cerdanya, Baix Empordà i La Selva”. Aquest contracte està dividit en 3 lots i amb 

una vigència de dos anys, prorrogable un màxim de dos anys més, ha estat 

adjudicat a les empreses següents:  

 

Lot 1 Serveis de comunicació de veu fixa Telefònica de Espanya SAU 

Lot 2 Serveis de comunicació mòbils de veu i 

dades 

Vodafone Espanya SAU 

Lot 3 Serveis de dades i accés a Internet Telefònica de Espanya SAU 
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3. L’estalvi estimat en relació al preu de licitació és de 52,62%, 64,12%, i del 61,85%, 

respectivament.  

 

4. En data 5 d’octubre de 2016, l’entitat Localret ha tramès un escrit amb RE 

16593/5.10.16 pel qual es comunica que Localret ha proposat prorrogar dos anys 

més el contracte atès que les condicions tècniques i econòmiques dels serveis 

ofertats pels adjudicataris son avantatjoses i ajustades a la situació actual del 

mercat. Ens comunica que si volem adherir-nos a l’esmentada pròrroga cal que 

manifestem la nostra conformitat. 

 

5. En data 15 de novembre de 2016 l’enginyer tècnic de l’Àrea d’Infraestructures i 

Serveis Públics i el Cap del Departament de Serveis Informàtics han emès un 

informe favorable al respecte amb les següents conclusions: 

 

“Conclusions 

 

S’informa favorablement a què el consorci Localret prorrogui per dos anys més, 

amb les mateixes condicions que ha regit el contracte anomenat “Serveis de 

telecomunicacions (veu, mòbil i dades) dels municipis, consells comarcals i ens 

locals adherits al procés de compra agregada de les comarques de Gironès, Pla 

de l’Estany, Alt Empordà, Ripollès, Cerdanya, Baix Empordà i La Selva”, atès que 

el servei ha estat satisfactori i ha significat per l’Ajuntament de Roses un estalvi en 

els costos actuals dels serveis de telecomunicacions de l’ordre d’un 52,62% en 

telefonia fixa, d’un 64,12% en comunicacions mòbils de veu i dades i d’un 61,85% 

de dades d’internet.   

 

Atès que l’Ajuntament de Roses es va adherir al procés de contrac tació agregada 

dels serveis de telecomunicacions (veu, mòbil i dades) endegat pel Consorci 

Localret i Consells Comarcals, l’Ajuntament tindrà una reducció dels costos 

actuals dels serveis de telecomunicacions, preveient un estalvi en relació al cost 

actual de l’orde d’un 52,62% respecte el cost dels serveis de comunicació de veu 

fixa, d’un 64,12% respecte al cost dels serveis de comunicacions mòbils de veu i 

dades i d’un 61,85% respecte el cost de dades i accés a Internet. “. 
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Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 39/2015, de 2 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 

administracions públiques. 

 

Segon.- Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 

80, de 03 d’abril de 1985). 

 

Tercer.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 

Llei municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20 de maig de 

2003). 

 

Resolució 

 

Per tot això, en virtut de les atribucions que m'han estat legalment conferides 

 

RESOLC: 

 

1. Manifestar la conformitat a que el Consorci LOCALRET aprovi una pròrroga per 

dos anys al període inicial, amb les mateixes condicions econòmiques que han 

regit fins ara en el contracte derivat anomenat “Serveis de telecomunicacions (veu, 

mòbil i dades) dels municipis, consells comarcals i ens locals adherits al procés de 

compra agregada de les comarques del Gironés, Pla de l’Estany, Alt Empordà, 

Ripollès, Cerdanya, Baix Empordà i La Selva2 i, més concretament, en els lots 

següents  

 

Lot 1 Serveis de comunicació de veu fixa Telefònica de Espanya SAU 

Lot 2 Serveis de comunicació mòbils de veu i 

dades 

Vodafone Espanya SAU 

Lot 3 Serveis de dades i accés a Internet Telefònica de Espanya SAU 

 

2. Ratificar el present decret en el proper Ple de la corporació. 

 

3. Notificar als interessats aquest decret. 
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4. Comunicar al Departament d’intervenció aquest decret pel seu coneixement i als 

efectes oportuns.”. 

 

2. El dia 13 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable.  

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 39/2015, de 2 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 

administracions públiques. 

 

Segon.- Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, 

de 03 d’abril de 1985). 

 

Tercer.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20 de maig de 2003). 

 

A proposta del regidor de l’Àrea d’Infraestructures i serveis públics, senyor Juan M. 

Fernández, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Ratificar el Decret d’alcaldia núm. 4148/22.12.16 de data 28 de novembre de 2016, 

transcrit en el punt 1 de la part expositiva d’aquest acord, pel qual s’acorda manifestar 

la conformitat a que el Consorci Localret aprovi una pròrroga per dos anys per a la 

contractació centralitzada dels Serveis de telecomunicacions (veu, mòbil i dades).  

 

2. Notificar l’adopció de l’esmentat acord al Consorci Localret i al departament 

d’Intervenció, per al seu coneixement i als efectes oportuns 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- El nostre grup votarà a favor de la proposta, ja que l’informe és bastant 

favorable. A més a més, acredita un estalvi del 52% en telecomunicacions per a 
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l’Ajuntament, des que va entrar en vigor i, per tant, creiem que surt a compte votar-ho. 

Només volíem aprofitar l’ocasió per recordar que, en tema de connexió, un dels reptes 

que té Roses – i altres viles – per davant és el tema del desplegament de la fibra òptica. 

 

Per això, una vegada més, recordar la necessitat d’intentar fomentar i buscar inversions 

privades del sector per tal de provar implementar-ho a la vila tan aviat com sigui possible 

que és una necessitat a nivell general de connexió del municipi i, sobretot, en el cas 

concret de les urbanitzacions.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.- En aquest cas, coincidim amb els companys d’ERC. És evident 

que els tècnics han fet la seva feina perquè hi ha un estalvi d’un 52%, d’un 60 %, però, 

ara, el que hem de fer és que els nostres veïns puguin gaudir d’una xarxa local 2.0. Des 

de Ciutadans, esperem i desitgem que així vostès ho recolzin i donin a les empreses 

privades l’oportunitat d’invertir a Roses. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- També ens sumem, una mica, al que ha dit el senyor Joan Plana 

que l’informe és molt favorable quan a l’estalvi i, si això ho diu els tècnics, és evident que 

s’ha de votar favorablement. Tot el que sigui un estalvi sempre és positiu. 

 

Ara bé, també ens sumem al tema de la fibra òptica. Roses és un municipi prou important 

com perquè puguem tenir, ja, desplegada la fibra òptica. Alhora, aprofitant que parlem de 

xarxes i comunicacions esmentar l’important que seria, també, tenir punts wifi gratuïts 

dins de la vila. Cosa que és molt positiva de cara a la difusió del nostre municipi com a 

ens turístic i, per tant, ajudaria més al reconeixement de les activitats i del coneixement 

del nostre municipi en general pel que fa als turistes i a la gent que pugui utilitzar 

aquestes xarxes de punts wifi gratuïts.  
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INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Evidentment, nosaltres estem oberts al fet que qualsevol 

companyia privada que ho demani pugui venir i posi la fibra òptica, ja que hi estaríem 

encantats. Es continua sol·licitant i, des dels serveis tècnics, es fa el seguiment que s’ha 

de fer. Pel que fa a la companyia els regidors saben el problema que hi ha amb 

Telefònica. Alhora reiterem que nosaltres també hi estem oberts i també recolzem les 

seves paraules, ja que òbviament és molt important sobretot per les urbanitzacions. 

 

Per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la proposta tal com ha estat 

redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

6.0.- Execució del pressupost i actualització dels objectius d'estabilitat 

pressupostària i endeutament corresponent al 4t trimestre de 2016. 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 

 

Execució del pressupost i actualització dels objectius d'estabilitat pressupostària i 

endeutament corresponent al QUART trimestre de 2016. 

 

Antecedents  

 

1. La interventora accidental en data 1 de març de 2017 ha emès el següent informe: 

 

“Identificació de l’expedient 

 

Execució del Pressupost i actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i 

endeutament corresponent al QUART trimestre de 2016. 

 



 
 

 
 

A
C

T
S

0
0
0
6
 

Fonaments de dret 

 

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera 

(LEPSF). 

 

2) Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general 

d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals. 

 

3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 

suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 

Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 

 

4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones 

locales (IGAE). 

 

5)   Article 207 del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la LRHL. 

 

6)   Article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2016 (BEX). 

 

Consideracions 

 

D’acord amb l’Ordre HAP/2105/2012LEPSF, aquesta intervenció ha elaborat i enviat al 

Ministeri d’Hisenda i administracions públiques la informació continguda en l’article 16 

d’aquesta ordre i estructurada mitjançant qüestionaris electrònics a l’oficina virtual del 

Ministeri d’Hisenda i administracions públiques. Dins de l’expedient s’inclou còpia dels 

formularis normalitzats enviats, així com el corresponent justificant de remissió de data 31 

de gener de 2017. 

 

Igualment, d’acord amb l‘article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 

2016 amb aquesta informació es dona per complimentada l’obligació establerta en l’article 

207 de la LRHL. 

 

Àmbit subjectiu 
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D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als 

efectes de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, 

d’acord amb els criteris del SEC-2010, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes 

autònoms locals i les entitats dependents (entitats públiques empresarials, societats 

mercantils amb participació majoritària i consorcis) que presten serveis públics i 

produeixen béns que no es financen majoritàriament amb ingressos comercials.  

 

Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi 

d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF).  

 

En tant que a l’exercici 2014 el Ministeri d’Hisenda va resoldre la classificació de les 

societats municipals dependents d’aquest Ajuntament, determinant la sectorització de 

Serveis municipals de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de 

Roses, SA i Promoció i desenvolupament de Roses, SA en el sector d’entitats no 

financeres, el perímetre de consolidació de la informació pressupostària està constituït a 

partir d’aquesta data per l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, 

SA. 

 

Verificació dels objectius del sector d’administració pública 

 

a) Estabilitat pressupostària 

 

D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició 

d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els 

imports dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri 

SEC2010. Així, si l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari 

estaríem en situació de necessitat de finançament. 

 

D’acord amb les xifres estimades del pressupost a liquidar l’Ajuntament de Roses 

presenta una capacitat de finançament calculada amb els criteris del SEC2010 de 

2.287.074,80 €. 

 

b) Regla de la despesa 
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Per a la seva aplicació es té en compte la despesa computable de la liquidació de 2014 

(exercici anterior), formada per les despeses no fnanceres (cap.1 a 7), excloent els 

interessos del deute i la part de la despesa finançada amb subvencions finalistes d’aquell 

exercici. Aquesta despesa computable així calculada cal multiplicar-la per la taxa de 

referència d’increment del PIB fixada pel Ministeri i que per al 2016 és d’un 1,8%. La xifra 

resultant (30.482.639,91 €) serà la que servirà de límit de la regla de la despesa al 2016. 

 

Per a obtenir la despesa computable estimada per a 2016, s’estimen les despeses no 

financeres (cap. 1 a 7), excloent els interessos del deute estimats i la part de la despesa 

finançada amb subvencions finalistes estimades de 2016. A més, s’han de sumar o restar 

l’estimació de les variacions de recaptació derivades de canvis normatius que suposin 

increments permanents o disminucions de la recaptació. La xifra resultant (30.226.395,27 

€) no ha de rebassar el límit dessús esmentat per cumplir amb la regla de la despesa. 

 

Com que 30.226.395,27 € és < a 30.482.639,91 €, d’acord amb les xifres estimades del 

pressupost a liquidar, l’Ajuntament de Roses compliria amb la regla de la despesa. 

 

c) Endeutament  

 

El nivell d’endeutament previst a final de trimestre se situaria en 10.101.716,74 € que 

suposa el 29,46% sobre els ingressos corrents i per tant per sota del límit establert a la 

Llei d’hisendes locals. 

 

c) Període mig de pagament a proveïdors 

 

D’acord amb la informació elaborada per la Tresorera Municipal, el període mig de 

pagament a proveïdors del 4t trimestre de 2016, ha sigut el següent: 

 

Ajuntament de Roses     14,81  

Serveis Municipals de Roses, SA    -9,78 

Període mig global      13,77 

 

Conclusions 
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De les dades detallades en aquest informe que, com s’ha dit abans, són provisionals ja 

que a data 31/01/2017, quan es van haver de trametre al Ministeri d’Hisenda, encara 

mancaven operacions d’ingressos i despeses per comptabilitzar, se’n desprèn que la 

previsió de liquidació del pressupost de l’exercici 2016, actualitzada amb les dades del 4t. 

trimestre: 

a) Assoleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 

b) Assoleix l’objectiu d’endeutament 

c) Compleix amb la regla de la despesa 

d) Compleix el termini mig de pagament a proveïdors.” 

 

2. El dia 20 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

A proposta del regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, senyor Marc Danés i Zurdo, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per la Interventora 

accidental en relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius 

d’estabilitat pressupostària i endeutament corresponent al QUART trimestre de 2016. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- La nostra intervenció va només encaminada a aprofitar l’ocasió per 

comentar un tema – del que ja se n’havia parlat a la Comissió Informativa – que és, més 

que res, aprofitar i fer pedagogia a la gent i dir que l’actual Llei d’estabilitat pressupostària 

obliga a ajuntaments com el de Roses – que com ha explicat el regidor ponent – tenen 

una situació econòmica molt favorable. Invertir cada any milers i milers d’euros que no 

tenen cap necessitat d’amortitzar, per tant, això fa que tinguem menys recursos per poder 

invertir en inversions productives per a la vila. 
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Creiem que és bo aprofitar cada ocasió per conscienciar a la gent sobre això i crear la 

mentalitat que és necessari pressionar perquè hi hagi una modificació d’aquesta Llei i els 

ajuntaments com Roses puguin tenir plena disposició dels seus recursos.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Ens sumem a la necessitat d’aquesta modificació. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Evidentment que sí i, personalment, que ho he patit jo en primera 

mà. Tot i així, governant els ‘meus’ els vaig fer saber que no estava d’acord amb 

l’aplicació d’aquesta Llei. Ajuntaments com el de Roses que han fet els deures durant 

molts anys; que han pagat als proveïdors; que no tenien deutes, o que, fins i tot, el 

baixaven cada any i, en canvi, no podia aplicar les ves inversions allà on volia.  

 

Dir-li, doncs, al senyor Joan Plana que és evident que he estat la primera persona en 

criticar com s’ha portat a terme aquesta Llei. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Aprofitar per sumar-nos també a la modificació normativa en aquest 

sentit. Suposem que durant aquest govern, com que han canviat les circumstàncies 

econòmiques a tot el país, esperem i desitgem que el Partit Popular i Ciutadans – que 

governen en coalició – facin aquesta modificació tan necessària. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Donat que tots demanen, jo també demanaria que es derogués la 

Llei de l’ARSAL la qual ens redueix, moltíssim, aquelles inversions en competències. Que 

se’ns permetés que, si nosaltres tenim recursos i disposició per poder gastar, poguéssim 

incidir com, per exemple, poder finançar, perquè no, alguna activitat o algun projecte pel 

Departament d’Ensenyament.  

Pel que fa a aquesta obligatorietat de destinar els diners que queden de romanent a 

liquidar el deute, dir que també gràcies a una intervenció, en aquest cas del senyor 

Carles Pàramo qui estava en el Congrés dels Diputats, s’han pogut salvar dos anys i s’ha 

destinat a inversions sostenibles. Tot i que sembla que la Llei de pressupostos d’enguany 

no deixarà, als ajuntaments, destinar, ni tan sols, en aquest tipus d’inversions.  

 

Per tot això estaria bé fer arribar d’aquest plenari la nostra voluntat que, com a mínim, el 

romanent es deixés continuar destinant a inversions sostenibles.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.- Ja que s’ha anomenat el meu grup, m’agradaria dir algunes 

paraules.  

 

Gràcies a Ciutadans, que està a l’equip de govern i pot decidir les coses i fiscalitzar els 

companys del PP; gràcies al senyor Albert Rivera – que com tots sabem és català – crec 

que aquesta llei i les futures seran molt positives per a nosaltres. 

 

 

El Ple en queda assabentat. 

 

 

7.0.- Liquidació del pressupost de l'exercici 2016 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 
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Expedient d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2016 

 

Antecedents  

1. La Junta de Govern Local, en data 22 de febrer de 2017, ha aprovat la liquidació del 

pressupost municipal de l’Ajuntament de Roses corresponent a l’exercici 2016, essent el 

seu contingut el que es transcriu a continuació: 

 

“Antecedents 

 

D’acord amb l’informe adjunt de la interventora accidental, la liquidació del pressupost de 

l’exercici 2016 presenta el resultat següent: 

 

Execució pressupost corrent 

 

Pressupost de despeses   

Pressupost inicial de despeses 34.235.000,00 

Modificacions de despeses 10.798.832,50 

Pressupost definitiu de despeses 45.033.832,50 

Obligacions reconegudes 35.554.974,52 

Pagaments realitzats 34.479.853,84 

Reintegrament de despeses 594.920,72 

Pagaments líquids 33.884.933,12 

Obligacions pendents de pagament 1.670.041,40 

 

  

Pressupost d'ingressos   

Pressupost inicial d’ingressos 34.235.000,00 

Modificacions d’ingressos 10.798.832,50 

Pressupost definitiu d’ingressos 45.033.832,50 

Drets reconeguts nets 35.261.555,91 

Ingressos realitzats 31.466.463,73 

Devolució d’ingressos 253.994,45 
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Recaptació líquida 31.212.469,28 

Drets pendents de cobrament 4.049.086,63 

 

 

Resultat pressupostari de l’exercici 

 

+ Drets reconeguts nets 35.261.555,91 

 – Obligacions reconegudes netes 35.554.974,52 

Resultat pressupostari  -293.418,61 

 + Crèdits gastats finançats RTDG 5.496.996,70 

 + Desviacions de finançament negatives de l'exercici 149.927,53 

 – Desviacions de finançament positives de l'exercici 283.976,06 

Resultat pressupostari ajustat 5.069.529,56 

 

Romanent de tresoreria 

 

+ Fons líquiqs a tresoreria a finals de l'exercici 12.041.612,97 

 + Drets pendents de cobrament 14.306.140,87 

Del pressupost corrent 4.049.086,63 

Del pressupost tancat 10.189.012,83 

D’operacions no pressupostàries 68.041,41 

 – Obligacions pendents de pagament 2.420.809,58 

Del pressupost corrent 1.670.041,40 

Del pressupost tancat 7.877,05 

D’operacions no pressupostàries 742.891,13 

+ Partides pendents d'aplicació -1.059.181,07 

– Cobraments realitzats pendents d’aplicació 

definitiva 1.119.680,37 

Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva 60.499,30 

Romanent de tresoreria total  22.867.763,19 

– Saldo de cobrament dubtós 8.889.648,63 

Excés de finançament afectat 116.661,41 

Romanent de tresoreria per a despeses generals 13.861.453,15 
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Incorporació romanents despesa compromesa 3.109.301,48 

RTDG net per a despeses generals 10.752.151,67 

 

Estalvi  net 

 

ESTALVI NET   

Ingressos corrents  34.292.647,79 

Ajust per ingressos corrents afectats i 

extraordinaris 0,00 

Total Ingressos corrents a considerar  34.292.647,79 

Despeses corrents (excepte interessos) 28.475.109,73 

Anualitat teòrica d'amortització 3.489.456,10 

Despeses finançades amb RLT 5.496.996,70 

Total despeses a considerar 26.467.569,13 

Estalvi net 7.825.078,66 

% estalvi net sobre ingressos corrents 22,82% 

 

Execució pressupostos d’exercicis tancats 

 

Pressupost de despeses  

Obligacions pendents de pagament a 1 de gener 2.344.712,29 

Modificacions saldos inicials 0,00 

Total obligacions pendents 2.344.712,29 

Pagaments realitzats 2.336.835,24 

Obligacions reconegudes pend. pagament al final 

de l’exercici 7.877,05 

  

Pressupost d'ingressos  

Drets pendents de cobrament a 1 de gener 14.005.070,53 

Modificacions saldos inicials 0,00 

Total drets pendents 14.005.070,53 

Anul.lacions 365.448,27 

Recaptació 3.450.609,43 
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Drets pendents de cobrament al final de l’exercici 10.189.012,83 

 

 

Estabilitat pressupostària  

 

CAPACITAT/NECESSITAT DE FINANÇAMENT Liq. (Aj + Rosersa) 

Ingressos dels capítols 1 a 7  35.236.532,47 

Ajustaments SEC 2010                              (devolució 

PIE) -1.101.589,41 

Ingressos no financers ajustats 34.134.943,06 

Despeses dels capítols 1 a 7  31.957.416,93 

Ajustaments SEC 2010                    (inexecució 

despeses) 39.063,11 

Despeses no financeres ajustades 31.996.480,04 

Capacitat (+) o necessitat (-) de finançament 2.138.463,02 

% sobre els ingressos no financers ajustats 6,26% 

 

g) Regla de la despesa 

 

Despesa computable exercici anterior 2015 

Consolidada 29.838.546,08 

x Taxa de referència creixement PIB 1,80% 

Suma 30.375.639,91 

  

Increments i disminucions de recaptació  

Increments 107.000,00 

 - Taxa recollida residus 107.000,00 

Disminucions 0,00 

Variacions normatives recaptació 107.000,00 

Límit de la regla de la despesa 30.482.639,91 

  

Despesa computable exercici liquidat Liq. (Aj + Rosersa) 

Despesa no financera (cap 1-7)  31.957.416,93 
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 - Interessos (cap. 3) 712.678,34 

Despesa no financera (cap 1-7) sense interessos 31.244.738,59 

(+/-) Ajustaments SEC 2010 -46.864,96 

Despesa no financera ajustada al SEC 2010 31.197.873,63 

 - Despeses finançades fons finalistes (corrents) 709.624,17 

 - Despeses finançades fons finalistes (capital) 311.377,52 

Total despesa computable 2016 30.176.871,94 

Verificació compliment Regla de despesa   

Dif. entre el límit de la regla de desp. i la desp. 

Computable 305.767,97 

Taxa creixement  1,01% 

 

 

Deute viu   

 

ENDEUTAMENT a 31/12 Liquidació 

Deute per tipologia   

Deute a llarg termini  10.101.716,74 

Deute a curt termini  0,00 

Deute avalat a llarg termini  0,00 

Deute total a 31/12 10.101.716,74 

 

i) Destí del superàvit 

 

 

Càlcul de l'import a destinar   

Superàvit (Capacitat de finançament Liquidació 

2016) 

2.138.463,0

2  

Rom. Tresoreria despeses generals (RTDG) 

13.861.453,

15  

Incorporació romanents despesa compromesa 

3.109.301,4

8  

RTDG disponible a 31/12 10.752.151,  
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67 

Import a aplicar art 32 (el menor entre superàvit i 

RTDG disponible) 

2.138.463,0

2  

Deute viu 

10.101.716,

74  

Aplicació de l'article 32 de la LOEPSF SI  

   

Destinació de l'import del superàvit   

Import a destinar 

2.138.463,0

2  

Operacions pendents d'aplicar OPA (saldo compte 

413) 49.544,04  

Obligacions pendents pag a 31/12 

1.677.918,4

5  

Suma 

1.727.462,4

9  

Saldo a destinar (art 32 LOEPSF) 411.000,53  

   

Compliment requisits DA 6ª   

Nivell d'endeutament inferior 110% (deute públic 

consolidat) SI 29,29% 

Superàvit Liquidació 2016 SI 

2.138.463,0

2 

RTDG 2016 positiu SI 

13.861.453,

15 

Estimació superàvit pressupost consolidat 2017 SI 

3.628.176,6

5 

Compliment PMP 2016 SI 13,77 

Inversions financerament sostenibles (si es 

prorroga DA 6a. De la LOEPSF) SI 411.000,53 

 

Fonaments de dret 
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1. Articles 54, 162 a 171 i 191 a 193 del RDL 2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el 

text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL). 

 

2. Articles 89 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del 

capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les 

hisendes locals, en matèria de pressupostos. 

 

3. Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s’aprova la Instrucció del model 

normal de comptabilitat local (ICAL). 

 

4. LO 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF). 

 

5. LO 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la LEPSF. 

 

6. Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 

Local (LRSAL). 

 

7. RDL 17/2014, de 26 de desembre, de mesures de sostenibilitat financera de les 

CCAA i EELL i altres de caràcter econòmic. 

 

8. Nota informativa sobre el règim de tutela financera dels ens locals per a l’exercici de 

2016, emesa per la Direcció general de Política financera, assegurances i Tresor amb 

data 21 de gener de 2016. 

 

9. DA 82 de la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat per al 

2016, que prorroga l’aplicació de les regles contingudes a la DA 6ª. de la LO 2/2012 

pel que fa al destí del superàvit de les entitats locals corresponent a 2015, tenint en 

compte el contingut de la DA 16a. del TRLRHL. Pressupost 2016 prorrogat a 2017. 

 

10. Informe 20/2014 de la Sindicatura de Comptes de Catalunya, apartat 2.3. 

 

11. RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament 

de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la 

seva aplicació a les entitats locals. 
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12. Manual del càlculo del dèficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones 

locales (IGAE). 

 

13. Nota informativa 1/2016 de recomanació tècnica de la IGAE sobre la utilització del 

compte 413 “creditors per operacions pendents d’aplicar a pressupost” del Pla 

General de Comptabilitat Pública adaptat a l’Administració Local. 

 

14. Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2016. 

 

15. El dia 20 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

A proposta del regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, senyor Marc Danés i Zurdo, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2016 amb el resum  que figura en la 

part d’antecedents i que en annex s’adjunta amb el corresponent detall i la 

documentació preceptiva d’acord amb la normativa vigent. 

 

2. Constatar que aplicades les regles d’aplicació del superàvit de l’exercici 2016, queda 

un saldo positiu de 411.000,53 € a destinar a l’aplicació establerta a l’article 32 

(reducció de deute), i/o a la DA 6a de la LOEPSF (IFS) en cas de que quedi finalment 

prorrogada. 

 

3. Donar compte al Ple en la propera sessió que se celebri. 

 

4. Trametre una còpia de la liquidació als organismes competents d’acord amb la 

normativa vigent.” 

 

3. El dia 20 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 



 
 

 
 

A
C

T
S

0
0
0
6
 

A proposta del regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, senyor Marc Danés i Zurdo, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’aprovació de la liquidació del pressupost de 

l’exercici 2016. 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Marc Danés.- Explicar quatre xifres perquè ja vàrem tenir una bona lliçó didàctica per 

part de la interventora a la Comissió Informativa.  

 

Les obligacions pendents de pagament – dins de l’execució pressupost corrent – eren de 

1.670.041,40 € en el moment de la liquidació. Saben que hem anat pagant als diferents 

proveïdors i les diverses factures que han anat arribant. Per tant, aquesta xifra si no està 

gairebé tota pagada, gairebé podríem estar parlant del 100% de realitzada a data del mes 

de març. 

 

La regla de la despesa la qual complim perquè estem dins 1,01%. En aquest cas arran de 

la intervenció que ha fet, fa un moment, el regidor d’ERC  dir que, a l’Ajuntament de 

Roses, més que l’amortització de crèdit – com molt bé ha dit l’alcaldessa aquests anys 

l’hem pogut anar solucionant – el que sí que ha afectat veritablement la disponibilitat de 

poder fer inversions més importants i poder tirar endavant projectes que té aquest govern 

és realment la regla de la despesa que ens prohibeix, sempre, intentar invertir o gastar 

més del que havíem gastat l’any 2014. 

 

El Superàvit, un cop formalitzats els càlculs, tenim que l’import a aplicar art. 32 (el menor 

entre superàvit i RTDG disponible) seria de 2.138.463,02 €, per tant, complim també amb 

l’article 32 de la LOEPSF i d’aquest superàvit podríem destinar 411.000 € a Inversions 

sostenibles si féssim cas d’allò que ha succeït els darrers anys perquè en aquests 

moments, com tots saben, els pressupostos generals de l’Estat no estan aprovats, 

tampoc sabem si algun dia s’arribaran a aprovar però sí que ens han arribat notícies que 
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sembla que aquest cop el govern de l’Estat no permetrà que els diferents ajuntaments – 

fins i tot el de Roses que gaudim d’una molt bona estabilitat econòmica i financera – 

puguem destinar aquests diners a fer diferents inversions molt necessàries per al nostre 

municipi sinó que ens obligaran a fer amortitzacions de deute cosa que com acabo de dir, 

amb 10 milions que teníem a 31 de desembre amb uns aproximadament 8 milions/ 8 

milions i mig que tindrem a final d’aquest any, creiem que no ens cal però segons sembla 

ens obligaran a amortitzar 411.000 € més de crèdit. 

 

Aquest és un document molt tècnic en el qual es dóna fe de tot allò que s’ha fet al llarg 

d’aquest any 2016 però també és veritat que hi ha d’haver una visió política. Per tant, si 

els números quadren i són positius vol dir que, des del govern, s’està fent molt bona 

feina. No estem malgastant els diners, estem intentant fer el màxim d’inversions, donar el 

màxim de serveis als nostres ciutadans amb la mínima despesa possible i alhora intentar 

fer tot això sense augmentar els impostos i les taxes municipals als contribuents del 

nostre municipi. 

 

Per tant doncs, tots estaran d’acord que és un document merament tècnic, però és 

evident que nosaltres també hem de fer una lectura política de la bona feina, la contenció 

que estem fent des del govern municipal, que seguim volent fer, i que sí que ens afegim 

també al dia que l’Estat ens tregui aquestes ‘manilles’ que tenim per decidir lliurement el 

futur local de les inversions cap on han d’anar, segurament, podrem fer inversions 

importants que estan pendents en aquest municipi i que no ens permet la regla de la 

despesa o altres normes que, des de l’Estat, s’estan imposant als municipis. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Estic d’acord però, per fer una qüestió moral perquè com que 

sembla que les administracions i l’Estat estan sortint de la crisi, i que tot va bé, hem de 

ser conscients que canviant aquesta normativa i treballant més hem d’ajudar a les 

persones de Roses que en aquests moments no tenen el balanç econòmic que té 

l’Ajuntament de Roses. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Dir al regidor ponent que estarà d’acord amb què, aquests bons 

números de l’any 2016 – que ho són – i el fet que l’equip de govern ha complert amb la 

seva perspectiva, ha estat amb els anys anteriors perquè això bé d’un raport. No ha estat 

aquest últim any. 

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Marc Danés.- És evident que si mirem en el temps, bàsicament, sol haver-hi una bona 

gestió del diner públic per part d’aquest Ajuntament i dels equips de govern que hi ha 

hagut. El senyor Manel Escobar – donat que va governar juntament amb el grup 

municipal de Convergència durant la legislatura 2011-2015 – sap molt bé que vam poder 

anar fent la reducció del deute. El senyor Escobar, en aquell moment era el regidor 

d’Hisenda.  

 

Però també cal recordar que no sempre ha estat així. Durant la legislatura 2007-2011 hi 

va haver un endeutament molt gran del nostre Ajuntament, que va arribar fins als 25 

milions d’euros, i que per tant, des del 2011 fins a aquest 2016 els governs que hi ha 

hagut a l’Ajuntament – el primer en el qual vam governar amb el Partit Popular, i l’actual 

en què estem governant amb Gent del Poble – hem hagut de fer una contenció molt 

important per reduir aquests gairebé 14 milions d’euros sense deixar d’invertir quasi 4 

milions d’euros cada any, sense deixar de donar tots els serveis – com molt bé acaba de 

dir el senyor Antonio Rodríguez -, sense deixar d’atendre aquella gent que no pot seguir 

el ritme frenètic de principis del s. XXI i que, per tant, l’Ajuntament – des de Serveis 

Socials i moltes altres àrees com Promoció Econòmica – no dubtem amb tots els esforços 

tècnics i econòmics per ajudar a tota aquesta gent i tota aquella feina que fem per intentar 

que la gent que té negocis, cada cop es pugui guanyar més bé la vida, la qual cosa voldrà 

dir que donarà feina, i per tant anirà ajudant a la gent que ho està passant malament. 

 

En línies generals, però, el senyor Manel Escobar té tota la raó. Hi ha una sèrie de 

governs que han anat reduint el deute, fent aquesta contenció. La qual cosa s’ha d’agrair 
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perquè moltes vegades permet no fer algunes inversions que tots tindríem ganes de tirar 

endavant. Però també hem de tenir clar que veníem d’un deute generat – 2007-2011- de 

molts milions d’euros el qual, per sort, hem pogut anar netejant. Si tot va bé, creiem que 

al final de la legislatura vinent l’Ajuntament de Roses podria tenir un deute 0 la qual cosa 

vol dir que tindria al voltant de 2 milions d’euros més per inversions i serveis o per reduir 

els impostos als nostres ciutadans.  

 

Tenim ganes d’arribar-hi perquè tenim moltes ganes de fer projectes importants que, com 

dic, necessiten més de 3 milions d’euros, però aquests números, com diu el senyor 

Escobar, són impressionants, molt correctes i que tenim la sort que quan anem per la 

província, per Catalunya i expliquem quina és la situació financera de l’Ajuntament de 

Roses la veritat és que som l’enveja de molts i molts ajuntaments. 

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Respondre al regidor ponent que la legislatura 2007-2011 – en la 

qual vaig ser regidor d’Economia – l’Ajuntament no va incrementar el deute. Recordar al 

senyor Marc Danés que durant la legislatura 2007-2011, l’Ajuntament va baixar un 15% el 

seu endeutament i venia d’un govern de majoria absoluta de Convergència i Unió. No va 

ser una mala legislatura.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.-  Felicitar al senyor Marc Danés pel números. El ponent ha 

parlat, com sempre, que si tinguéssim 2 milions d’euros podríem baixar els impostos, 

donar més serveis... Aquests diners els teníem però ens han costat per pagar-los al Royal 

Marine. Així que, potser, si aquest Ajuntament hagués fet la feina ben feta els nostres 

veïns tindrien menys impostos. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Joan Plana.- No anava a intervenir però les circumstàncies del debat m’hi ha acabat 

portant. Més que res perquè segons qui senti la seva intervenció, el regidor ponent demà 

podria acabar essent nomenat el Premi Nobel d’economia, per la qual cosa considero 

convenient fer un petit matís.  

 

El problema dels ajuntaments o institucions no és el deute en si. És a dir, tenir poc deute 

no és sinònim d’una gestió econòmica bona. En el que sí que estic d’acord és que el 

problema és que l’actual legislació que regula les institucions locals diu que s i no tens 

deute 0, a final d’any has de destinar uns romanents a deute quan no fa falta. Però el 

problema és aquest: l’Ajuntament de Roses podria tenir un nivell de deute més alt del que 

té ara, sempre que pogués mantenir un nivell d’inversió adequat.  

 

Però no tenir deute, en sí, és sinònim, en absolut, d’una bona gestió econòmica. Es pot 

tenir un pla d’inversions que generi un deute sempre que aquestes inversions generin un 

retorn i garanteixin uns serveis bàsics, generin un major retorn dels diners que s ’han 

invertit. Ara bé, aquesta mena d’acció neoliberal que tenir poc deute equival 

automàticament a una bona gestió econòmica no és cert.  

 

Simplement volia introduir aquest matís. En si no és una esmena als números que ha 

platejat el ponent però sí que és una esmena a un determinat to triomfalista que ha 

plantejat en aquest Ple i que crec que era digne d’aquest petit matís. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

Sr. José A. Valdera.- Una mica també en aquesta línia, ja que el ponent ha parlat que era 

un document eminentment tècnic per la gent que ens ha escoltat. Això és la liquidació del 

pressupost del 2016. Quan el ponent diu que l’Ajuntament no té deute a curt termini és 

evident que no el té perquè parla de 31 de desembre de 2016, però actualment té deute a 

curt termini. Dir això perquè ja que el ponent ha parlat en present, evidentment, en el 

desenvolupament del pressupost del 2017 hi ha un deute a curt termini. 

 

El senyor Marc Danés diu que si disposéssim de més diners per destinar a grans 

projectes ho farien. Dir-li doncs, que el govern disposa d’un pressupost de 35 milions 

d’euros.  



 
 

 
 

A
C

T
S

0
0
0
6
 

 

Pel que fa a l’aspecte tècnic, doncs, és evident que hi estem d’acord perquè tenim grans 

tècnics que treballen i desenvolupen el contingut del pressupost, però en el contingut 

polític no hi estem d’acord. Nosaltres sí que destinaríem realment aquests diners a grans 

projectes que tindrien un resultat. Cosa que, el dia d’avui, el resultat en els últims anys de 

govern no es veu perquè només han de donar un passeig per Roses a l’hivern o fora de 

temporada i veuran com està el poble.  

 

Considerem, doncs, que hi ha moltes inversions grans i importants que es farien des del 

nostre grup i que l’equip de govern no té en compte. És política i vostès tenen el seu dret 

d’escollir on inverteixen i on no ho fan.  

 

 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Marc Danés.- Primer de tot no se m’acudiria mai – almenys la gent que estem en 

aquest costat de la taula – no hem pensat mai que seríem Premi Nobel d’Economia ni 

ens creiem superiors a cap dels que esteu en aquesta taula avui asseguts. Per tant, 

d’aquest tema no en parlaria més. 

 

Vostè ha centrat molt bé i com que són l’oposició han de buscar els defectes i per tant, a 

mi em toquen les virtuts. Jo no m’he centrat amb el deute dient que havíem fet bé la feina 

perquè no hi hagués deute. L’Ajuntament de Roses, evidentment, té el deute que té però 

he dit, sobretot, que aquest Ajuntament ha anat reduint deute sense deixar de: fer 

inversions, dotar serveis, ajudar a les persones que ho necessiten, seguir millorant la 

façana marítima, seguir millorant el centre de Roses, deixar de millorar la part de darrere 

del municipi, arreglant voreres, fent noves places, fent nous projectes perquè la gent 

vingui a Roses...  

 

Això sí que és un tema totalment del govern perquè són decisions només del govern i 

aquest, moltes vegades, quan ha volgut tirar endavant obres més importants, s’ha trobat 

amb pals a les rodes i amb el rebuig de tota l’oposició i en aquest cas, com que vostès 

són majoria, doncs el que estan aconseguint és que no puguem fer les grans inversions i 
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haguem d’anar-ne fent de petites. Qui en surt perjudicat no és el govern sinó que és el 

municipi de Roses.  

 

Per tant, ens queden dos anys i jo els emplaço a què durant aquests dos anys ens 

permetin tirar endavant aquests grans projectes que tenim pel municipi, ens donin el seu 

suport i llavors veuran com som capaços de gastar més de 3 o 4 milions d’euros cada any 

en inversions pel nostre municipi. 

 

Dit això, els números són tècnics, però aquests el que fan és avaluar uns números d’una 

feina que s’ha anat fent. Sí que és potestat del govern decidir si gastem més amb una 

cosa o amb una altre, és decisió del govern decidir invertir en un lloc o en un altre... això 

ens ho diu aquest informe tècnic. Per tant, ja que el que està fent és objectivar el que 

subjectivament ha fet aquest govern, m’he de felicitar i felicitar a tot el govern perquè són 

realment uns números interessants amb una feina molt interessant. 

 

Els regidors no han entès el que jo estava dient perquè estava fent una projecció – a 7 o 

8 anys – que crec que és la que haurien de fer totes les persones que governen un 

municipi. No està plantejant-se només que els dos anys vista per guanyar unes eleccions 

sinó que els que governem tenim l’obligació de pensar en el municipi més enllà d’aquests 

dos anys. De manera que, econòmicament – que és la feina que em pertoca com a 

regidor d’Economia i Hisenda – dir-los que, amb un període de 8-10 anys, l’Ajuntament 

podria deixar de tenir deute i no perquè l’Estat ens obligui sinó perquè hi ha unes 

amortitzacions de crèdit que anem fent.  

Això voldria dir que aquests 1,8 – 2 milions d’euros que cada any al pressupost que cada 

any al pressupost – que vostès ja en porten 2 i per tant ho han de saber – anem pagant 

amortització de crèdit i interessos del deute, en lloc de pagar-los els tindríem per invertir 

en més serveis, infraestructures o en ajudar més a la gent.  De manera que no hem estat 

fent una previsió de dir: ‘que bé que ho estem fent nosaltres’ sinó que estava dient: ‘que 

bé que ho tindran els governs del 2019-2023 o 2023-2027’ perquè no tindran cap mena 

de deute amb les entitats financeres perquè tindran el doble, o quasi, d’inversions per 

realitzar al municipi i podran fer noves inversions, nous serveis o reduir les taxes i 

impostos municipals perquè de les dues maneres es poden ajudar als ciutadans del 

nostre municipi.  
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En aquest cas, doncs, dir que no era que no tinguéssim diners perquè n’hi ha – acabem 

de presentar el resum: romanents 10 milions d’euros, en podem gastar 400.000 i l’Estat 

ens obligarà a amortitzar deute que no ens cal... – però el que estava fent és una 

projecció a llarg termini d’una sèrie de projectes que segurament no farem aquest govern 

– perquè són que s’han de pensar i que duren 3, 4 o 5 anys – però que tenim l’obligació 

com a govern d’anar pensant en el Roses del futur. De manera que només em referia a 

això. I sí que, tant de bo ens toqui a nosaltres, però si no és així el govern que vingui – 

sigui quin sigui – tindrà molta sort perquè en tenir l’Ajuntament sanejat, podrà fer molts 

més projectes dels que podem fer nosaltres actualment. 

 

Amb referència al que ha dit el senyor Àlvarez Cunyat dir-li que l’Ajuntament té un altre 

tema i és que quan un jutjat obliga a fer uns pagaments, els fem sense cap problema. 

Tenim sort que els podem fer, perquè precisament l’ajuntament està sanejat. No voldria 

trobar-me un ajuntament no sanejat, amb problemes de tresoreria o de liquidació amb 

una sentència com la nostra que segurament no podria acabar de pagar. 

 

Per resumir, doncs, és una valoració molt bona i com ja he dit abans, l’oposició es dedica 

aquí a treure’ns els defectes i nosaltres hem d’intentar explicar les virtuts – que també en 

tenim alguna.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

Sra. Montse Mindan.- Més enllà de les virtuts i els defectes, per ser realista i posar els 

peus a terra dir que, si d’aquí a dos anys, continua la Llei de pressupostos, dient que 

vostès no poden gastar, ningú podrà fer cap inversió ni de 5 ni de 10 milions d’euros a 

menys que no faci un pla econòmic financer i els hi aprovin. Per tant, no estem parlant 

només dels diners que podem gastar i dels que tenim sinó de les limitacions que se’ns 

imposen.  

 

Recordar-los que hi ha un sostre de la despesa que vol dir que no podem gastar més del 

que vàrem invertir l’any 2012. Si l’any 2012 l’Ajuntament de Roses no hagués fet cap 

inversió perquè aquell any no n’hagués tingut prevista cap, i només s’hagués gastat 1 

milió d’euros, el dia d’avui i durant tots aquests anys només hauríem pogut invertir 1 milió 
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d’euros. Per tant, no es tracta només dels diners que tenim i de si reduïm el deute; es 

tracta d’aquestes limitacions de la Llei de pressupostos que com ha dit el senyor Joan 

Plana, és aprofitar, també, el moment per si veure si això es canvia i, qui vingui, pot fer 

alguna inversió gran, com deia el senyor José Antonio Valdera.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.-  Dir al senyor Marc Danés que, d’aquí a dos anys, quan 

Ciutadans Roses governi a Roses, li donarem les gràcies. 

 

 

El Ple en queda assabentat.  

 

 

8.0.- Modificació de crèdit núm.2 del pressupost per a l'exercici 2017. 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 

>> 

Modificació de crèdit núm.2 del pressupost per a l'exercici 2017. 

<< 

Antecedents  

 

1. Petició de l’Àrea d’Urbanisme per tal de suplementar el crèdit de l’aplicació 

anomenada “Interessos de Demora” per import de 75.000,00 euros, per fer front als 

interessos meritats en el procediment d’execució núm.26/2014-A que deriven de la 

sentència dictada en el recurs núm.114/2008 del Jutjat Contenciós Administratiu 

núm.1 de Girona, en relació al projecte de reparcel·lació de la Garriga de Roses, a 

favor de Maria del Carmen Ferrer Berta, per import de 74.823,70 euros. 

 

2. El dia 20 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable.  
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Fonaments de dret 

 

Primer. L’article 177 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la 

LRHL. 

 

Segon. Els articles 36 a 38 del RD 500/1990. 

 

Tercer. L’article 11 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2017. 

 

Quart. L’article 31 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i 

Sostenibilitat Financera (LEPSF). 

 

A proposta del regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, senyor Marc Danés i Zurdo, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment la modificació de crèdit formada pels següents apartats: 

 

A) SUPLEMENT DE CRÈDIT APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA DE DESPESA 

CORRENT: 

 

Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

Pressup. abans 

MC 2 

Import     

MC 2 

 

Consig. 

Pressup. 

després MC2 

17.30.0112.3520000 Interessos de demora 10.000,00 75.000,00 85.000,00 

 TOTAL 10.000,00 75.000,00 85.000,00 

 

 

El finançament s’obté de: 

 

E) BAIXA CRÈDIT APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA DE DESPESA CORRENT: 

 



 
 

 
 

A
C

T
S

0
0
0
6
 

Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

Pressup. abans 

MC 2 

Import     

MC 2 

Consig. 

Pressup. 

després MC2 

17.30.9291.5000000 Fons contingència 300.000,00 75.000,00 225.000,00 

 TOTAL 300.000,00 75.000,00 225.000,00 

 

 

2.   Exposar al públic el present expedient de modificació de crèdit pel termini de quinze 

dies hàbils mitjançant anunci en el BOP, durant els quals els interessats podran examinar 

i presentar reclamacions. Si en l’esmentat període no s’haguessin presentat 

reclamacions, es considerarà definitivament aprovat, i en cas contrari, el Ple disposarà 

d’un termini d’un mes per a resoldre-les, i es publicaran al BOP les consignacions per 

capítols del pressupost vigent amb aquesta modificació inclosa. 

 

3. Comunicar aquest acord als departaments afectats, pel seu coneixement i efectes 

oportuns. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- La petició és de l’Àrea d’Urbanisme i es tracta bàsicament d’ampliar 

aquest crèdit d’aplicació anomenat interessos de demora, amb aquests 75.000 euros, 

sembla que això ve motivat per una sentència d’un procediment d’execució   

– 114/2008 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Girona – en relació amb un 

projecte de reparcel·lació. 

 

És evident que d’aquest fons de contingència aquesta modificació de crèdit anirà per 

augmentar aquesta partida i, ja que afecta l’Àrea d’Urbanisme, potser ens en podria fer 

cinc cèntims el regidor d’Urbanisme en relació amb aquesta sentència i perquè hem 

d’augmentar aquesta partida d’interessos de demora per fer front a aquest pagament de 

74.823,70 euros. 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Si no li sap greu al senyor José Antonio Valdera, donaré la 

resposta ja que la part del judici i la comunicació amb la Urbanització de la Garriga ho 

vaig portar més personalment.  

 

Amb un projecte de reparcel·lació, l’Ajuntament va pagar a la reclamant una quantitat de 

diners. Aquesta senyora no estava d’acord amb l’ import  de la indemnització que se li va 

donar i va presentar recurs al jutjat. Aquesta senyora demanava quatre vegades més del 

que l’Ajuntament li ofertava i nosaltres vàrem recórrer la sentènc ia, ja que no estàvem 

d’acord en pagar-li quatre vegades més. Al final el jutge va decretar que ni quatre 

vegades ni una, sinó que se li havien de pagar dos.  

 

L’Ajuntament, de tota manera, li havia pagat la primera part. La segona del que la 

senyora creia que se li havia d’indemnitzar, es va fer una reserva d’aquests diners. 

Perquè això va ser en una primera sentència es va dipositar aquests diners, però és cert 

que, quan el jutge va determinar que se li havia de pagar més – no el que la senyora 

demanava però sí més del que l’Ajuntament estava disposat a pagar – s’han hagut de 

pagar els interessos que aquests diners tenia dipositat l’Ajuntament i que la senyora no 

tenia – aquests 75.000 euros. 

Les xifres de tot ja els hi farem arribar perquè ara no les recordo exactament però sí que, 

en tot cas, ella demanava una indemnització ex orbitada i el jutge va considerar que 

l’Ajuntament li havia ofertat poc i que ella demanava massa. Del que el jutge ha decidit 

finalment, l’Ajuntament ja li havia pagat una part. De l’altre li hem hagut de pagar la part i 

els interessos que meritaven. D’aquí venen aquests 75.000 euros. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

  

Sr. José A. Valdera.- El nostre vot en aquest sentit serà favorable. Entre d’altres coses 

perquè es tracta d’una modificació de crèdit per fer front a una sentència judicial. 

Bàsicament era per un motiu aclaridor per al públic i per la gent que ens escolta per la 

televisió perquè la gent sàpiga el motiu pel qual l’Ajuntament ha de pagar aquesta 

indemnització. 
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EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- En tot cas, aquest tema ha sortit reiteradament per Ple i es va 

determinar quina era la quantitat de la indemnització que sempre ha estat determinada 

d’acord amb criteris tècnics.  

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: VUIT (8) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 

Anna Jorquera, Francesc Giner, Fèlix Llorens i José A. Valdera.  

 

Vots en contra: CAP (0).  

 

Abstencions: NOU (9) Joan Plana, Èric Ibáñez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Álvarez.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

9.0.- Moció del grup municipal de Convergència relativa a preservar els valors 

històric i natural de la finca de la muntanya de Pení, EVA 4 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’Alcaldessa d’incorporació de la moció del Grup Municipal de Convergència 

relativa a preservar els valors històric i naturals de la finca en desús propietat del Ministeri 

de Defensa a la muntanya de Pení, Base de control Aeri, EVA 4, a la Comissió 

Informativa del Ple. 
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Antecedents  

 

1. Mitjançant Registre d’entrada núm 4713 de data 10 de març de 2017, el senyor Marc 

Danés i Zurdo, com a portaveu del grup municipal de Convergència presenta una 

moció relativa a preservar els valors històric i naturals de la finca en desús propietat 

del Ministeri de Defensa a la muntanya de Pení, Base de control Aeri, EVA 4, per què 

sigui inclosa al proper ple.  

 

2. Mitjançant Registres d’entrada núm 5044 i 5045 de data 15 de març de 2017, el 

senyor Marc Danés i Zurdo, com a portaveu del grup municipal de Convergència 

presenta una moció relativa a preservar els valors històric i naturals de la finca en 

desús propietat del Ministeri de Defensa a la muntanya de Pení, Base de control Aeri, 

EVA 4, amb modificacions per què sigui inclosa al proper ple.  

 

3. El dia 20 de març de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable.  

 

Resolució  

 

D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament Orgànic Municipal acordo la incorporació de la 

moció presentada a l’ordre del dia de la convocatòria de la Comissió Informativa, per tal 

que sigui objecte de debat i votació en la propera sessió que tingui lloc, el contingut de la 

qual és el següent:  

 

“MOCIÓ PER A PRESERVAR ELS VALORS HISTÒRIC I NATURALS DE LA FINCA EN 

DESÚS PROPIETAT DEL MINISTERI DE LA DEFENSA A LA MUNTANYA DE PENÍ, 

BASE DE CONTROL AERI, EVA 4.  

 

Atès que el Grup Parlamentari Català, al Congrés dels Diputats, va presentar dues 

Proposicions No de Llei al Congrés dels Diputats, Comissió de Medi Ambient i Comissió 

de la Defensa Nacional, el títol i contingut de les mateixes són el següent  

 

PARA LA DESAFECTACIÓN PARA LA DEFENSA DE LOS TERRENOS SIN USO DE LA 

BASE MILITAR EVA-4 DE ROSES (GIRONA) Y SU POSTERIOR AFECTACIÓN AL 

MINISTERIO DE AGRICULTURA, ALIMENTACIÓN Y MEDIO AMBIENTE.  
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ANTECEDENTES  

 

Por su topografía y geografía, la línea de costa gerundense ha sido desde hace décadas 

una ubicación estratégica para la defensa.  

 

En el año 1953 se construyó en Roses (Girona), en virtud del Convenio de Defensa con 

los Estados Unidos la base militar EVA 4 (Escuadrón de Vigilancia Aérea número 4) 

conocida como la Base del Pení, tomando el nombre de la montaña sobre la que se halla 

construida, en pleno Parque Natural del Cap de Creus. 

 

En 1964 se desactivó la unidad estadounidense y pasó a manos del Ejército Español. 

Actualmente la estación lleva a cabo tareas de control por radar del espacio aéreo 

español y de la OTAN, estando al servicio del Ejército del Aire.  

 

El año 2009 empezaron las obras para su modernización y adecuación, por un importe 

superior a los 6 millones de euros, para entre otros, sustituir los radares analógicos por 

uno solo digital, y para replegar todo el personal de la Base y los aparatos operativos en 

un solo edificio.  

 

Como se ha anunciado, este repliegue significa que el resto de los edificios de la actual 

instalación, en breve, van a quedar vacíos y sin uso para la Defensa. Se trata de unos 

edificios que, ubicados en pleno Parque Natural, se encuentran en un perfecto estado de 

conservación.  

 

El abandono de estas instalaciones tendrá como consecuencia elevados gastos de 

mantenimiento para evitar su degradación y otros costes de vigilancia al encontrarse en 

un lugar muy concurrido y de fácil acceso.  

 

Por otra parte, su enclavamiento en pleno Parque Natural del Cap de Creus da la 

oportunidad a las administraciones de revalorizar sus usos para que sean destinados a al 

estudio y la difusión de los valores del Parque Natural.  
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Al efecto cabe recordar la implicación del Ministerio de Medio Ambiente en la 

recuperación del paraje correspondiente al antiguo Club Mediterranée, en el municipio de 

Cadaqués. Este paraje se ha convertido, hoy, en uno de sus principales atractivos.  

 

Por todo ello, el Grupo Parlamentario Catalán (Convergència i Unió) presenta la 

siguiente:  

 

PROPOSICIÓN NO DE LEY  

 

“El Congreso de los Diputados insta al Gobierno a:  

 

1. Que se desafecte para la defensa la parte de la finca que quedará sin utilidad para su 

posterior afectación al Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente.  

 

2. Que los edificios desocupados se pongan al servicio del Parque Natural del Cap de 

Creus, para ubicar en ellos la dirección y los servicios del mismo y para ser destinado 

a espacio para el estudio y la difusión de los valores del Parque.  

 

Atès que les dues Proposicions No de Llei varen ser aprovades per unanimitat en les 

respectives comissions, l’11 de novembre del 2012 i el 18 d’abril del 2013.  

 

Atès que la manca de compliment de les dues PNLL podria comportar l’abandonament i 

posterior degradació de les construccions de la part baixa de la base de control aeri del 

Pení.  

 

Atès que l’ajuntament de Roses ha d’estar amatent a la preservació tan del patrimoni 

històric com del patrimoni natural del municipi.  

 

Atès que la Base del Pení, construïda pels EUA en els anys 50 del passat segle com a 

bastió de la defensa d’Occident en plena Guerra Freda te la consideració d’element 

històric de primer ordre. 
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Atès que la finca a desafectar pel Ministerio de la Defensa es troba en el centre geogràfic 

del Parc Natural de Cap de Creus te la consideració d’element paisatgístic de primer 

ordre.  

 

Atès que la finca a desafectar compta amb uns immobles perfectament conservats el 

quals a part de ser mereixedors de ser preservats pel seu valor històric poden encabir 

una gran quantitat de serveis, administratius, d’ensenyament i difusió dels valors del parc 

natural.  

 

Atès que no tindria sentit que el Parc natural de Cap de Creus deixés passar l’oportunitat 

d’incorporar aquests terrenys al servei públic com es va fer en el cas del club 

Mediterranée, el quals el Ministerio de Agricultura y Medio Ambiente els va comprar per 

passar-los a la Generalitat, Medi Ambient.  

 

Atès que l’ajuntament de Roses, no es la primera vegada que es mou per a preservar el 

patrimoni històric i natural recordant que, en el seu dia, va fer un important esforç 

econòmic comprant i preservant com a públic municipal l’antiga base militar, bateria de 

costa, de Punta Falconera.  

 

Els Grup Municipals de Convergència, i els grups que es vulguin incorporar a aquest 

acord proposen al Ple Municipal de l'Ajuntament de Roses, l'adopció dels següents 

acords:  

 

Instar al Ministerio de la Defensa, d’acord amb les pautes aprovades en el Congrés dels 

Diputats, Comissió de Defensa de 18 d’abril de 2013, a mantenir l’ajuntament informat de 

tot el que fa referència a l’anunciada desafecció de la part en desús de l’ EVA 4, dates i 

acords dels diferents estaments de la seva organització.  

 

Instar al Ministerio de Agricultura y Medio Ambiente a reclamar del Ministerio de la 

Defensa la transferència de la part de la Base EVA 4 desafectada per a la Defensa en 

compliment d’allò que el Congreso de los Diputados va aprovar en la Comissió de Medi 

Ambient de data 11 de novembre del 2012.  
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Instar al Departament de Territori i Sostenibilitat a implicar-se directament en el canvi 

d’afectació entre els dos ministeris amb la finalitat de garantir que els terrenys i les 

instal·lacions continuïn al servei públic, dins del Parc Natural del Cap de Creus, com es 

van rebre les finques de l’antic Club Mediterranée.  

 

Sol·licitar el recolzament de tots els grups municipals per a que s’ofereixi als dos 

Ministeris i al Departament de Territori i Sostenibilitat per a col·laborar en el traspàs de la 

gestió de la finca amb la finalitat d’evitar una situació d’abandonament que comporti la 

degradació de les instal·lacions com s’ha vist, ha passat, en totes les infraestructures 

militars desafectades del nostre entorn. 

 

Sol·licitar el recolzament de tots els grups municipals que un cop feta efectiva la 

desafecció per a la defensa, es facin les pertinents modificacions puntuals del PGOU amb 

la finalitat d’adequar urbanísticament aquest espai d’acord amb allò que determina el Pla 

Especial de Protecció del Medi Natural i del Paisatge del P.N. de Cap de Creus.  

 

Comunicar per escrit i presencialment el present acord als següents estaments: 

Sr. Delegat del Govern a Catalunya. 

Sra. Ministra de Defensa. 

Sra. Ministra d’Agricultura i Medi Ambient. 

Sr. Conseller de Territori i sostenibilitat.  

Sr. Comandant de la Base EVA 4. 

Sra. Directora del Parc natural de Cap de Creus.  

Srs. Portaveus dels G.P. del PP, PSOE, C’s, ERC i PDeCAT, al Congrés dels Diputats. 

Exp.: 2017/002479  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Per aclarir els punts de l’acord dir que: 

En sol·licitar, per tal d’evitar una situació d’abandonament i degradació de les 

instal·lacions com hem vist en totes les infraestructures militars desafectades del nostre 

entorn podríem anomenar i recordar la de Falconera, la del Far, o en com a passat en 

altres municipis com Port de la Selva, de l’Escala, Torroella de Montgrí, etc. 
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Pel que fa a fer les pertinents modificacions puntuals del PGOU cal dir que allò, en ser 

terreny militar el nostre PGOU no ho contempla. És com un buit que per llei, lògicament, 

no existeix per dir-ho d’alguna manera. 

 

Referent al tercer punt de l’acord, dir que la comunicació al senyor comandant de la Base 

EVA 4 a qui vaig trucar i informar personalment; als portaveus dels grups parlamentaris al 

Congrés dels Diputats del PP, PSOE, C’s, ERC i PDeCAT, dir que són, només, els grups 

que tenen representació en aquest consistori.  

 

Afegir que, posterior a aquest passi per la comissió de defensa, vàrem tenir una reunió 

amb el comandament de l’exèrcit de l’aire els quals ho varen veure bé. Fins i tot per ells 

és una garantia històrica el fet que aquestes instal·lacions es puguin conservar i  que no 

caiguin en l’oblit, la degradació i l’abandonament que és el que sol passar amb tantes i 

tantes instal·lacions militars i que, llavors, quan la societat les vol recuperar estan 

perdudes, degradades o fetes un desastre. 

 

Si els grups s’hi volen afegir, lògicament, a l’acord s’hi farà constar. Recordo que vàrem 

parlar amb el senyor Àngel Tarrero d’alguns detalls i que si els voleu explicar ara, no hi 

haurà cap inconvenient a incorporar-ho a l’acord.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Primer de tot excusar el senyor Èric Ibáñez que ha de marxar – per 

prescripció facultativa – perquè està convalescent i li han permès l’assistència només per 

una hora. 

 

Entrant al punt de la moció dir que, potser de formació professional però voldria començar 

per un punt de context històric, per aquella gent que no coneix l’origen de la base. 

 

L’any 1953 el president nord-americà del moment, Dwight D. Eisenhower va signava amb 

Franco, un acord de col·laboració que per la part espanyola permetia posar fi a l’aïllament 

internacional que els ofegava i, a canvi d’això, es comprometien a col·laborar amb la lluita 
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contra el comunisme i permetien als americans la instal·lació d'una sèrie de bases en 

territori espanyol. Una d’aquestes era l’EVA 4. 

 

Aquest tractat és important perquè, sobretot, d’entrada estabilitza el règim franquista i és 

una de les bases que va fer que pogués durar unes quatre dècades; i, per altra banda, 

simbolitza una traïció dels nord-americans a les esperances de molts dels refugiats 

catalans i espanyols que esperaven que després de la segona Guerra Mundial hi hagués 

una intervenció dels aliats que pogués acabar amb el règim franquista, cosa que 

finalment no es va produir. 

 

Per tant,  amb això vull dir que, la base, per si mateixa pel context històric en què va ser 

creada ja té, de per si, un valor memorialístic important i que és important preservar per 

no perdre el relat i la memòria d’aquell fet que, no per tràgic, és menys important. 

 

En segon lloc, la base té, també, un component memorialístic a nivell local i és que 

moltes generacions de rosincs tenen una vida i unes vivències intrínsecament lligades a 

aquella base i al personal que hi havia – tant quan hi havia els americans com després 

quan hi va haver l’exèrcit espanyol. Aquest lligam va ser no només de relació del dia a dia 

sinó que, en molts casos, lligams matrimonials, familiars – de fet hi ha moltes famílies de 

Roses que algun dels components han treballat o han tingut relació amb la base. Tot i 

que més subjectiu, però fins i tot m’atreviria a dir que el fet de tenir relació militar durant 

tants anys imprimeix un cert caràcter a la població que tampoc és menyspreable.     

 

Amb tot això vull dir que la base té uns component que són importants de preservar, de 

recordar i hem de ser capaços que no caiguin en l’oblit, perquè la base té història i 

aquesta s’ha de preservar. 

 

Aquí vull fer un apunt i és que la base, precisament, dic que té història però, segurament, 

el que li falta és força al present perquè, com ha dit el ponent, la base va ser construïda 

per defensar-nos d’una hipotètica invasió soviètica – país que, recordem, ja no existeix. 

És veritat que Putin té una certa política expansiva i que, potser, no hauríem de baixar del 
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tot la guàrdia però, a curt termini, no hi ha previsió d’una invasió. Per tant, la militarització 

de la base avui en dia, segurament, no té massa sentit. 

 

El que nosaltres afegiríem a la moció – que segurament no és motiu d’aquesta moció sinó 

que seria motiu d’una altra – és que, pel que hem d’avançar és cap a la desmilitarització 

completa de la base i que, com a molt, presti serveis de radar de suport a l’aviació civil, 

sense necessitat que sigui gestionada per l’exèrcit. 

 

Dit això, nosaltres votarem a favor d’aquest punt perquè creiem que el fet que l’espai sigui 

utilitzat com un centre d’accés i interpretació del Parc Natural és una bona forma 

d’integrar l’espai a la fisonomia de la Roses moderna, de donar-li utilitat.  

 

L’única cosa que demanaríem – de fet hi votem a favor i no hem presentat una esmena 

formal perquè creiem que l’esperit de la moció ja avança cap aquí –  que el fet que sigui 

un espai d’interpretació i d’accés al Parc Natural, es construeixi de tal forma que no 

impedeixi que sigui també un espai de memòria i de record de les instal·lacions, la tasca  

que varen prestar i la relació que hi tenia la gent de Roses. 

 

Afegir, també, dos apunts més que demanem que hi estiguin presents: 

- Tenim els documents on queden registrades les expropiacions forçoses d’aquelles 

terres (1957) que varen ser expropiades forçosament als propietaris pagant 16 pessetes i 

aquelles bestieses que feia el règim. Simplement volem demanar que es tingui en compte 

si d'aquest fet se'n pot derivar algun tipus de dret dels antics propietaris, que caldria tenir 

present. 

- Per altra banda, tot i que és un dels punts que recull la moció però sí que, en tot cas, 

instem a tots els grups municipals al fet que, quan això tingui recorregut li donem suport,  

l'actual POUM determina que en aquella zona – subzona 18 C-militar - “(...)inclou els sòls 

destinataris a fins militars. Només s’admetran les edificacions i instal·lacions i usos 

relacionats amb el destí militar dels terrenys i d’acord amb les normes específiques 

dictades per les autoritats militars.”  
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PUNTUALITZACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Només rectificar que no és el POUM sinó el PGOU. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- El Ple general d’ordenació urbana recull això i per tant, doncs, només 

instar a fer la modificació quan toqui. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres tenim algunes qüestions que ja ha comentat, tant el 

ponent com el senyor Joan Plana. Estem una mica sorpresos perquè hi ha alguns 

aspectes que, aquests dies hem començat a pensar i a posar en dubte i que esperem 

que ens pugueu respondre, tot i que en part els ha respost el company d’ERC. 

 

És veritat que hi ha una part de memòria històrica en aquest aspecte. No ho negarem 

però no deixa de ser una instal·lació del règim franquista i és sorprenent que la gent 

d’Esquerra Republicana estigui, concretament, a favor de mantenir unes instal·lacions 

que tenen un component molt concret com acaba de comentar el portaveu d’ERC. Per 

això voldria que això que quedés constància. 

 

Una altra qüestió, mirant el tema de la protecció del Parc Natural del Cap de Creus i el 

sentit del Parc, hi ha un altre aspecte que ens sobte. Revisant i mirant quins són els 

aspectes del Parc Natural  protecció, cultura i història i hem vist que unes instal·lacions 

d’aquest tipus, en la qual podem considerar útils alguns dels elements, però que encaixen 

poc amb la voluntat del Parc Natural. El que hem de conservar són aspectes, 

possiblement, de l’època més moderna  - de pedra seca, la masia...- i, potser, les 

instal·lacions del Parc Natural, quallarien millor amb la restauració d’una de les velles 

masies que tenim. 
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Alhora, un discurs que el Parc Natural defensa és la història de la catalanitat de primers 

del s. XVIII i XIX. Per tant, ens sorprèn que una instal·lació els agradi. D’entrada, 

nosaltres entenem que s’ha de conservar la memòria històrica però, com s’ha fet al Club 

Mediterrané – s’ha derruït tot. La proposta o exemple que s’ha posat és el Club 

Mediterrané que, precisament s’ha restaurat el territori buscant l’origen de la situació 

anterior i els aspectes més estructurals. 

Davant d’això tenim dubtes i creiem que, potser, hem de revisar aquests aspectes de la 

moció que no acabem de veure clars en aquest context. Si realment hem de defensar la 

protecció d’unes instal·lacions militars i el que hem de fer és restaurar el seu origen. S’ha 

fet, per exemple també a Pals, on han tret les torres.  

 

Un altre aspecte, i que no ens sembla menor, és – fent una mica de memòria – la 

restitució de totes aquestes instal·lacions – té raó el senyor Carles Pàramo – el Ministerio 

de Defensa és poc curós amb el que deixa. En tot cas, si no és capaç de mantenir-les o 

de fer-ho amb situació quan ha fet la transmissió de la propietat, el que hauria de fer és 

restaurar les coses al seu estat original, cosa que no passa.  

 

Per tant, no sabem si l’ajuntament de Roses – com ha passat a Falconera – ha de pagar  

- com ha dit el senyor Joan Plana – els possibles drets de propietat que hi pugui haver. Al 

final, si ho recorden, Roses va pagar una quantitat interessant per punta Falconera i que 

va ser discutida en aquest Ple, per la quantia. No estem en desacord que punta 

Falconera sigui de Roses com tampoc estaríem d’acord que un futur espai fos de 

propietat rosinca però, en tot cas, hauríem de valorar això.  

 

Donat que últimament les mocions s’informen, no hem trobat cap informe al respecte 

sobre aquests aspectes. Ens sorprèn i ens agradaria una resposta i, en funció d’aquesta, 

nosaltres faríem una proposta o una altra. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
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Sr. Àngel Tarrero.- Estem parlant de l’antiguitat que té la base, de la memòria històrica i 

dir que és una base més demòcrata que franquista. Va estar del 1963 al 1975 va ser part 

franquista i del 1975 al 2017 (42 anys) demòcrata al servei del poble i de tothom.  

 

Partint d’aquesta base, evidentment sí que ens agrada, en part, la proposta perquè és 

una base que la podrem conservar; podrem dedicar aquests terrenys i instal·lacions que 

actualment estan molt i molt ben cuidades perquè puguin ser utilitzades per part del Parc 

Natural i, evidentment, de tota la gent que vulgui anar a donar una volta, passejar i gaudir 

d’aquelles vistes que són encantadores i meravelloses. 

 

També és important el que ha remarcat el senyor Joan Plana sobre les expropiacions que 

es van fer a 16 pessetes i que s’hauria de mirar i valorar.  

 

Alhora, com ja n’havíem parlat en Comissió informativa, veiem perfecte que els militars 

que estan allà dalt – que ha de seguir sent militar – i que, fins al dia d’avui, mai ens han 

donat cap tipus de problema i sí que han donat molts serveis a la societat del poble de 

Roses i a la societat en general, i estan donant un servei molt important – a part de a la 

OTAN – a l’aviació civil. Crec que algun cop ja havia comentat al senyor Carles Pàramo el 

servei que està donant a l’aviació civil amb uns radars – EVA 4, 3, 2 i 1 – que estan 

donant uns serveis a tota l’autopista del cel i gràcies a aquests radars, els avions poden 

circular sense tenir cap tipus de problema a tot l’Estat espanyol i amb cobertura, també, a 

part de França.   

 

Pel que fa a la servitud de pas, quan comencem a demanar aquestes coses als 

Ministeris, les petites coses sempre les deixem al final, no ens en recordem de posar-les i 

quan ho volem fer resulta que ja s’ha tancat tot. Per la qual cosa, que aquestes persones 

que treballen allà dalt, tan militars com personal civil, que puguin tenir accés als seus 

llocs de feina com tenen actualment.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.-  Quan parlem de militars jo me’n sento orgullós com em sento 

orgullós de ser espanyol. És increïble que parlem així dels militars perquè ens han donat 
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protecció o caràcter – com molt bé ha dit el ponent d’ERC. Em sembla correcte que es 

faci, per millorar, per difondre els valors del Parc Natural però, Ciutadans creu que 

aquesta zona és també un espai que ells tenen com a protecció i se’n cuiden. 

  

Reiterar, doncs, orgullós de la feina que fan, de la paraula militar i de ser espanyol i per 

això nosaltres ens abstindrem.  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- M’havia preparat uns quants apunts en relació amb la moció que ha 

presentat el ponent, alguns dels quals, com que sempre em toca ser l’últim, ja s’han dit. 

Tot i això els recordaré. 

 

En primer lloc, la moció que presenta Convergència, en el seu títol, diu que vol preservar 

els valors històrics i naturals d’una finca la qual, actualment, està en dessús, propietat del 

Ministeri de Defensa. Cal recordar, com han dit gairebé tots els que han intervingut fins al 

moment, que aquests terrenys – on es va construir l’esquadró de vigilància era número 4 

– van ser expropiats forçosament pel govern del general Franco el 1957 i per impost – 

que van al voltant dels 16 – 19 pessetes de l’època – i, per tant, cal tenir present i en 

compte el dret de reversió d’aquests propietaris o els seus causa vents que puguin tenir 

en relació amb aquests terrenys on es va construir la base i que varen ser expropiats 

forçosament. 

 

Aquesta moció que han presentat, simplement, obvia aquest dret i entenem que s’hauria 

de tenir en compte per si un cas existís aquest dret de reversió, el qual nosaltres entenem 

que sí. Per altra banda, si aquestes finques queden en estat de dessús per part del 

Ministeri de Defensa, potser el que s’hauria d’exigir a aquest Ministeri és que torni a 

deixar l’espai lliure d’edificacions, tal com estava quan es va expropiar a mitjans dels anys 

50. Tal com ha succeït, a la platja de Pals, amb Radio Liberty que ha fet esment el regidor 

del PSC; o l’exemple, que també anomenen a la moció, de l’antic Club Mediterrané al 

Cap de Creus i que avui dia aquell espai ha quedat lliure d’edificacions.   

 

En relació amb aquest espai, en la moció, quan parlen de la recuperació del paratge que 

ocupava l’antic Club Med el municipi de Cadaqués manifesta que avui en dia s’ha 

convertit en un dels seus principals atractius i dono fe d’això, però precisament després 
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de tornar aquest espai al seu estat original, cosa que vostès no volen fer en el cas de les 

edificacions que ocupen l’EVA 4.  

 

Demana al senyor ponent si no creu que aquesta afirmació que fa en la moció és un 

contrasentit i, en si mateixa, incongruent amb el que demana ara que és mantenir els 

edificis en aquest espai protegit. 

 

També parlen del valor històric d’aquests edificis que van ser construïts a finals dels anys 

50 pels americans, en plena greda freda, i que potser poden tenir cert valor històric, cosa 

que no nego tot i no ser un expert en història,  però en la moció no concreten quins tipus 

de valor històric tenen aquests edificis, ni quins són els edificis que tindrien aquesta 

catalogació. 

 

Pensin vostès que en l’espai que ocupa actualment l’EVA 4 – personalment he fet el 

servei militar allà i, per tant, ho conec molt a fons – i ha molts metres de sostre construït. 

Hi ha el cos de guàrdia de la zona d’assentament, hi ha el pavelló d’oficials, sotsoficials, 

la cantina, la cuina, la zona de menjador, l’espai que estava destinat a cotxeres, el camp 

de tir, la zona de gossos, la nau que hi ha a la carretera que puja a la zona tècnica i que 

s’utilitzava per instruir als soldats, el cos de guàrdia de la zona tècnica... És a dir que hi 

ha múltiples metres quadrats construïts i, per tant, quan parlen de valor històric no sé si 

es refereixen a tot el conjunt d’edificis que hi ha a l’EVA 4 o a alguns en concret. Repetir 

doncs que la moció no concreta aquests espais.    

 

Finalment – tot i que n’ha fet esment el regidor d’ERC – el PGOU vigent – de 1993 – en el 

seu article 197 deixa clar que la subzona 18C només admetrà les edificacions, 

instal·lacions i usos relacionats amb el destí militar i d’acord amb les normes específiques 

dictades per les autoritats militars. 

 

D’altra banda, el Pla especial de protecció del Medi Natural i del Paisatge del Parc 

Natural del Cap de Creus, quan parla dels usos prohibits en l’article 128.2 del Decret 

legislatiu 1/90 diu textualment ‘els terrenys compresos en aquesta zona no podran ser 

dedicats a usos que suposin la transformació de les seves condicions actuals’.  
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Per tant, tot i que la finalitat pot ser bona, encara hi ha molts temes que cal aclarir abans 

de tirar endavant aquesta moció, per la qual cosa recomanaríem que la deixessin a sobre 

de la taula fins a haver-los aclarir o, en cas contrari, el nostre vot serà en contra. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Com ja vàrem exposar en Comissió Informativa, estem d’acord amb 

l’esperit de la moció i amb el contingut, sobretot, per la necessitat. Allà tenim un espai, 

com molt bé ha dit el senyor José Antonio Valdera, amb molts metres edificats i, en canvi, 

el Parc, ara mateix, té unes mancances molt gran, sobretot, a l’hora de rebre els visitants 

i creiem que això podria ser una solució. Pensem que ara mateix, els punts d’informació 

que té el Parc, són el Palau de l’Abat – a Sant Pere de Roda –, el Far del Cap de Creus, 

el Mas Caials – on hi havia el Club Mediterranée – i l’àrea d’esbarjo del Mas Ventós.  

 

Quatre punts doncs, no de difícil accés, ja que s’hi pot anar amb cotxe però no són zones 

de pas o cèntriques a tots els municipis del Parc Natural del Cap de Creus. Això produeix 

que, a nivell turístic, sigui complicat explotar-lo – dins de les possibilitats mediambientals 

del Parc – d’una forma positiva pels pobles que estem dins del Parc Natural. 

 

Per això, creiem que la zona de Pení, situada entre Port de la Selva, Cadaqués i Roses 

seria una zona perfecta per tenir l’entrada al Parc. Pensem també que tants metres 

quadrats no és un inconvenient, al contrari, ens permetria fer un parc molt més modern, 

amb més serveis. Podríem incloure-hi, fins i tot, per exemple: un centre d’interpretació de 

la natura, un centre de senderisme, de btt, un alberg refugi juvenil, un centre d’innovació 

tecnològica mediambiental, vives d’empreses relacionades amb el medi...  

Tampoc és que inventem res de l’altre món. És el que fan, per exemple, al centre 

Naturalandia on amb edificacions noves dins d’un parc natural es donen tots aquests 

serveis. Es tracta de saber treure un rendiment econòmic d’un espai natural, respectant el 

parc natural i el medi.  

 

Per això, entenem que és una oportunitat que no podem deixar perdre, no podem – com 

ha dit el ponent – deixar que això quedi en dessús i abandonat com altres instal·lacions 

militars de l’entorn i per tot això, nosaltres ens hi afegirem i hi votarem a favor. 
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RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Donar les gràcies a tots els que veuen bé aquesta operació. A la 

resta els voldria haver pogut convèncer si haguessin trucat quan els vam enviar demanat, 

si us plau, que si tenien algun inconvenient que diguessin alguna cosa. 

 

Referent als valors històrics, és això. La història et pot agradar o no però existeix. En el 

moment de presentar aquesta moció aquí o quan es va presentar a Madrid, ni tan sols se 

m’ha ocorregut entrar en el detall de què hi farem o com ho farem. Simplement té un valor 

històric i algú el desenvoluparà; i que té un valor ambiental i algú el desenvoluparà. 

Aleshores entrem amb uns detalls que no calen. En tot cas, ho ha explicat el senyor Joan 

Plana, té un valor històric cosa que no pot negar ningú.  

 

Pel que fa al tema de fer una comparativa o parlar de drets històrics dels antics 

propietaris del 56, dir que la moció no diu que l’Ajuntament ha de comprar aquesta finca. 

Només diu que si el Ministeri de Defensa la desafecta, si us plau que l’afecti 

immediatament al MAGRAMA perquè d’aquesta manera no hi hagi un buit sinó que hi 

hagi un pas directe d’un Ministeri a un altre; és a dir, d’una afectació a una altra. Si en 

aquest traspàs hi ha drets dels causa vents – com s’ha dit –, els hereus o qui sigui, doncs 

ja els exerciran però la moció no tracta d’això. Parla d’abans que això quedi abandonat i 

algú pensant-s’ho de com ho farà i que vagi a parar al Ministeri d’Hisenda, Patrimoni de 

l’Estat i que passi com ha passat, malauradament, amb totes les instal·lacions militars 

d’aquest país abandonades o que cauen en dessús, la intenció és que això no passi aquí. 

 

Si a més a més això és una oportunitat pel Parc Natural per poder tenir unes 

instal·lacions com ha explicat el senyor Fèlix Llorens; un lloc que hem de reconèixer que 

per anar a la seu del Parc Natural del Cap de Creus és un inconvenient, has de pujar fins 

allà a dalt, que quan hi vagis estigui obert... A més a més has d’aparcar i caminar 1,5 km 

muntanya amunt, de vegades amb boira, plovent, amb tramuntana... i no sé si és massa 

lògic. D’això n’hem parlat, l’alcaldessa ha comentat que ens va venir a veure la pròpia 

directora general de sostenibilitat i la idea li va semblar perfecte.  

 

L’únic que fem és dir que aquestes edificacions, pel lloc on estan situades i pel seu 

interès, no es poden deixar malmetre. I demanar al Ministeri de Defensa que, quan per a 
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ells perdi el seu ús, el que han de fer és passar-ho a Medi Ambient i aquests que ho 

deleguin a la Generalitat. No demanem ni que perdi la titularitat l’Estat – que es podria 

demanar –,  però no és el cas. Ja ens aclarirem el dia dels traspassos i en definitiva el dia 

que toqui i als estaments que els toqui. Nosaltres som un Ajuntament, amb unes 

decisions de caràcter local que l’únic que diem és: ‘senyor de l’Estat alerta. Abans que 

això quedi en dessús, donat que té aquests valors, si us plau, no deixeu que es perdi’.  

 

Això és tot el que es demana en aquesta moció, res més. Per això agraeixo als regidors 

que ho han vist així. Considerem que és una oportunitat. No entrem amb els detalls de si 

la història s’ha d’explicar d’una manera o d’una altra; si això o allò; si s’ha de reduir el que 

hi ha perquè hi ha afegits...  

 

Dir al senyor Àngel Tarrero que en el cas que es produeix aquesta desafectació bé prou 

que el Ministeri de Defensa – que té la paella pel mànec – dirà que es reserva aquest 

espai per fer-hi el pas, que ha de quedar lliure, expedit...  Per tant, tot això ho podem 

incloure.  

 

Respondre al senyor Juan Manuel Àlvarez que aquest tema ha estat respectuós i s’ha 

tractat amb les persones que podrien estar-hi més interessades. Després d’haver-ho 

comunicat als regidors, personalment, ho vaig fer saber ‘de viva veu’ i vaig enviar el text 

al comandant perquè, si fos el cas que sortís a premsa o algú en digués alguna cosa, 

sabés de què anava. Per tant, considero que les coses es fan amb tota la bona fe, amb  

tota la positivitat del món i amb ganes que Roses tingui aquest patrimoni conservat. A 

l’hora i curiosament, aquest punt deu estar a 8-10 km tant de Cadaqués, com de Roses, 

com de Port de la Selva que són els tres municipis que engloben pràcticament tot el 

perímetre marítim del Parc Natural. Gairebé diria que, per part nostre, seria d’una 

deixadesa imperdonable deixar passar aquesta oportunitat.  

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Per respondre a les preguntes del company del PSC qui ha demanat un 

parell d’aclariments li comenta que el  patrimoni amb valor històric s’ha de conservar. El 

que s’ha de fer és interpretar correctament.  El que és inconcebibles és que es 
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mantinguin símbols que facin apologia, sigui del bel·licisme, d’una dictadura o sigui 

d’algun període obscur de la nostra història. No es pot fer apologia d’això. Ara, conservar-

los per tal de fer una interpretació d’aquest període i permetre fer-ne una divulgació entre 

les noves generacions i que es conservi aquesta memòria històrica, és fonamental. Aquí 

poso exemples concrets. El que crec que és inadmissible i potser algun dia hauríem de 

posar-hi remei, són les plaques falangistes – del Ministerio de la vivienda – que encara 

avui en dia trobem pels carrers de Roses. 

 

Per exemple també, quines instal·lacions amb unes finalitats més militars que el castell 

de la Trinitat o que la fortificació de la Ciutadella que, per cert, va ser adquirida el 1986 

per un govern socialista. Per tant, per molt que siguin instal·lacions militars, formen part 

del nostre patrimoni, s’han de conservar, interpretar i fer servir com a mètode divulgatiu i 

pedagògic per explicar un determinat moment de la nostre història que és una part del 

que conforma la nostra identitat col·lectiva. Això mateix, creiem que és aplicable a la base 

militar del Pení.  

 

El que segurament avui en dia no té sentit és que sigui una base militar sinó que, 

senzillament, hauria de ser un radar que prestés les funcions civils que explicava el 

senyor Àngel Tarrero però que no té cap sentit que tingui aquesta finalitat d’un Ministeri 

de la guerra.  

 

Per això, en el que sí que demanaria el suport al senyor Antonio Rodríguez és en què, si 

alguna vegada es debat la necessitat de desmilitaritzar o no completament la zona, ens 

donés suport perquè això sí que sens dubte ens hi trobarem en algun moment.  

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Dono la raó al senyor Plana però estem parlant d’un parc natural i 

dels seus valors. Per intentar defensar la posició llegiré un tall que he trobat a la pàgina 

web del Parc Natural i que defineix, crec, els seus valors. Conservar la memòria històrica, 

doncs sí, es pot fer amb una placa explicativa... Estic parlant que el Club Mediterranée té 
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una història i tothom la coneix però s’hi ha fet una actuació, s’ha pres una decisió que té a 

veure amb determinats valors geològics i del Parc Natural. 

 

El text de la web del Parc Natural diu: “Així mateix, amb la desconstrucció del Club 

Mediterranée la posterior naturalització de la zona i l’obertura a l’ús públic ens permetrà 

viure allò que un dia va dir Dalí ‘La part compresa entre el canell i l’agulla que tu coneixes 

i estimes tant com jo mateix és i ha de continuar per sempre essent geologia pura, sense 

res que pugui mistificar-ho. En faig qüestió de principi. És un paratge mitològic que és fet 

per a Déus més que per a homes i cal que continuï tal com està’ – carta de Pelayo 

Martínez a Felipe Massó Ferragut, 23 de desembre de 1961, en què transcriu una 

conversa amb Dalí.” 

 

Per tant, aquest és l’esperit paisatgístic i del Parc Natural per molta gent. Per la qual 

cosa, el que nosaltres diem és que, potser, teniu raó però creiem que s’ha de reflexionar 

què volem d’aquests edificis, quins s’han de conservar i demanem una reflexió de quin 

model de parc volem. Potser, mantenint aquesta superestructura el que farem és 

distorsionar el Parc Natural. El que nosaltres volem, doncs, és que es deixi a sobre de la 

taula, que es faci un informe o una proposta sobre quins edificis poden ser útils, que el 

Parc Natural i Medi Ambient els defineixin. Parlem també del traspàs i que quedi més clar 

i d’aquesta manera fer una proposta molt més acurada, molt més concreta i sabent a on 

ens porta aquesta situació. Podem tenir pressa però el que volia transmetre era això. 

 

Per continuar responent als companys, la normativa del Pla especial és del 2006 i no la 

llegiré però, les determinacions generals del Pla diu: ‘en relació amb els usos, a 

continuació es detallen els usos i activitats no permeses i incompatibles en el Parc en 

l’activitat terrestre: activitats industrials i comercials; activitats extractives; activitats 

d’abocament, abandonament, emmagatzematge; tractament o eliminació de qualsevol 

deixalla i usos esportius o de lleure susceptibles de provocar alteracions, nivells sonors 

alts, erosió del sòl, etc; complexos hotelers, recreatius, esportius, golf, càmpings, parcs 

recreatius; establint àrees de caça... plantes especials silvestres... encesa de foc i 

acampada.’  

 

Per tot això el Parc Natural té una sèrie de limitacions que creiem que no estem 

contemplant prou bé. En tot cas, aquesta és la nostra postura i demanem disculpes si no 
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ho hem pogut discutir abans perquè el nostre temps és el que és, però en tot cas volíem 

fer menció d’aquest tema i pensem que s’hauria de reflexionar. 

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Àngel Tarrero.- Fer un aclariment al company d’ERC. Sabem que no li agraden els 

militars però en aquesta taula hi ha asseguts algun fill de militar i alguns hem estat 

militars de carrera. Recordar-li al senyor Joan Plana que la vaga que hi va haver de 

controladors aeris estatals, la qual va ser terrorífica, i va ser gràcies al personal militar de 

totes les bases EVA – des de la 1 fins a no sé quantes n’hi ha a nivell d’Espanya – que 

van poder funcionar tots els aeroports civils. Diferència professional no n’hi ha perquè 

estan igual de preparats els civils que els militars. L’única diferència és que els civils 

tenen dret de vaga i els militars no perquè està dins del seu règim. Però això passa aquí i 

a tots els països del món.  

 

Perquè puguin funcionar els aeroports civils, sempre que hi hagin vagues, com aquella 

tan terrorífica que va ser un desastre a nivell europeu i fins i tot podríem dir a nivell 

mundial perquè afectava a tots els països del món pràcticament. I gràcies als militars no 

va passar el que els controladors volien que passes.    

 

Per tant pot ser que hi hagi gent a qui no els agradin però si se n’adonen els necessitem. 

La societat els necessita. Potser el senyor Joan Plana no va amb avió i va amb tren però 

la gent que habitualment vola vol que hi hagi uns bons professionals i aquests són els 

civils i també els militars. 

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Continuant sense aclarir alguns temes, que no tornaré a repetir, 

però el senyor Fèlix Llorens ha dit que també es podria aprofitar per fer moltes activitats 

en aquests tants i tants metres de sostre construït.  
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Personalment, i respectant al Parc Natural i al Medi, diria que des del meu punt de vista 

no vull dir que no s’hagi de fer res al Parc Natural, al contrari, però sempre que es 

respectin les limitacions del propi Parc. Però per exemple, no cal anar a la base del Pení 

per fer aquestes activitats que ha esmentat el senyor Llorens. Perquè si no, també, tenim 

punta Falconera que té molts metres construïts, que fa molts anys que és propietat de 

l’Ajuntament i allà no s’hi fa cap activitat de les que ha esmentat i bé s’hi podria fer un 

parc temàtic, un centre btt... Ho dic perquè allà sí que hi ha metres construïts, està 

enfront de mar i s’hi podrien fer activitats com les que ha anomenat el regidor, no cal 

esperar a fer-les a la base del Pení. Per tant, cada cosa en el seu context.  

 

Allà que hi ha molts metres quadrats construïts, el que no delimita aquesta moció és 

quins espais vol mantenir, quins consideren que tenen aquest valor històric i, 

evidentment, quan parla dels atractius i anomena, per exemple, el Club Mediterranée el 

principal atractiu va ser precisament tornar al seu propi estat inicial que és com la gent 

ara el pot gaudir en aquell espai del Cap de Creus. 

      

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Considerar el centre de natura com un parc temàtic és ridiculitzar un xic 

els sistemes de parcs de Finlàndia. Crec que hi ha molts més metres quadrats edificats a 

Pení que a Falconera, sense cap dubte. Fa molts anys que no hi vaig al Pení, però hi he 

estat unes quantes vegades – no tantes com el senyor Valdera que hi va fer el servei 

militar com a mínim 9 mesos o més – i és prou ampli per fer aquests serveis que he 

apuntat anteriorment. 

 

Al final, senderisme o btt, per molt que el reglament que ha llegit el senyor Antonio 

Rodríguez digui que no es pot fer,  se n’hi fa igual amb el consentiment del Parc. El que jo 

deia era centralitzar els serveis per posar-los en valor. Alhora centralitzar-los d’una forma 

física dins del Parc, amb un edifici arranjat, sostenible, així com poder donar serveis a 

emprenedors que vulguin desenvolupar una empresa mediambiental doncs poden anar 

allà a experimentar... És fer un pas més en la gestió dels parcs. Hi ha molts experts en 

medi ambient que posen en dubte el sistema de parcs naturals que tenim a Catalunya 

perquè són insostenibles i per massa proteccionistes. Jo vaig més enllà que salvar Pení, 
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estic dient millorar el Parc natural. Al final els parcs naturals, tant el del Cap de Creus 

com el dels Aiguamolls han viscut durant segles amb la presència humana – agricultura i 

ramaderia – i la fauna i la flora han conviscut amb l’home. És ara que no es deixa que 

aquests convisquin amb l’espècie humana. S’estan sobre protegint que desvirtuen la seva 

naturalesa aconseguida a base d’anys.  

 

Afegir que en relació amb el que ha comentat el senyor Antonio Rodríguez referent al 

Reglament del Parc dir que els reglaments estan per canviar-los i per millorar-los.  

 

 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Tothom ha expressat la seva opinió, amb més o menys convicció i 

sinceritat. Es manté la proposta incorporant el que ha dit el senyor Àngel Tarrero de 

salvar, lògicament, el dret de pas.  

 

Fer una acotació al senyor Antonio Rodríguez i és que, ja que ha llegit del Pla especial 

del Cap de Creus l’apartat que parla d’usos però demanar-li què diu de Sant Pere de 

Rodes com a element històric i què diu dels altres elements històrics que hi ha al Parc 

Natural, per exemple, els jaciments arqueològics; segurament, preveu que també s’han 

de conservar. Per tant, a part dels valors que pugui tenir d’utilitat pel Parc, no es tracta de 

parlar d’usos del Parc Natural sinó dels elements a protegir dins del Parc. Són dues 

maneres d’entendre-ho.  

 

Per al·lusions al senyor Àngel Tarrero, ja que ha dit que sóc fill de militar respondre que i 

tant que sí i amb tot el respecte a tots els militars, sobretot si estan amb un règim 

democràtic i estan obeint a un Estat democràtic de veritat.     

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Un cop escoltat dir que s’ha parlat de moltíssimes coses però que 

no són les que afecten la moció. Recordar que aquesta el que diu és que Ministeri de 

Defensa desafecti aquest terreny i li passi la Ministeri de Medi Ambient de l’Estat – 
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MAGRAMA. Si després aquest li passa a la Generalitat, si després es fan servir metres 

quadrats, si alguna edificació es tirarà a terra o es conservarà...  

 

Els usos que se li poden donar és un segon pas que, en cap cas, és el que es vota avui. 

Així com si algun dels antics propietaris, als quals se’ls va expropiar, tenen dret de 

reversió. No parlem de res de tot això.  

 

L’únic que fem és un primer pas perquè el Ministeri de Defensa no ho deixi i allò no sigui 

terra de ningú o que ningú no hi hagi pensat i després no es pugui afectar a un altre 

Ministeri, com és el de Medi Ambient, que evidentment, ho tindrà molt més senzill per 

cedir-ho a qui ostenta, autonòmicament, la responsabilitat de medi ambient.  

 

Per tant, doncs, recordar això i que tota la resta no està inclòs en aquest document. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: DOTZE (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner, 

Fèlix Llorens, Manel Escobar i Àngel Tarrero. 

 

Vots en contra: TRES (3) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, i José A. Valdera.  

 

Abstencions: UN (1) José M. Alvarez  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

10.0.- Precs i preguntes 

 

  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Gerard Teixidó.- Així com existeix el pla d’ajuts a la rehabilitació de façanes Roses 

posa’t guapa, hi hauria la possibilitat d’impulsar un nou pla de subvencions per poder 

instal·lar ascensors en edificis de més de 20 anys (o el que es consideri oportú) que no 

en disposin? Seria de gran ajut per les persones que viuen en aquests edificis antics i que 

no poden disposar de tots els recursos per fer front a aquesta instal·lació. 

 

- Ara que han començat les jornades de portes obertes i les preinscripcions de P3, ja se 

sap quina escola haurà de patir la baixa d’una línia de P3? 

 

- Ens agradaria saber si l’acta de l’escola Montessori – Palau de Figueres a la Biblioteca 

municipal de Roses era un acte formatiu o publicitari. 

 

- Per últim, ens agradaria saber si l’Ajuntament de Roses disposa d’algun pis social per a 

l’acollida de refugiats o si hi ha alguna entitat que n’hagi ofert algun i si és així, si heu fet 

arribar els recursos dels quals disposem al Fons català de la cooperació per tal que ho 

tinguin en coneixement i poder accelerar d’una vegada per totes l’acollida de persones 

refugiades. 

 

 

Sr. Joan Plana.- En primer lloc, voldríem posar de manifest que, un any més, la zona del 

barri dels pescadors presenta seriosos problemes d’ordre o de circulació tant de trànsit 

com d’estacionament de vehicles. Hi ha hagut nombroses queixes perquè la zona està 

relativament poc ordenada i el problema s’agreuja a la temporada alta. Per això voldrem 

traslladar la petició al govern per mirar, entre tots, buscar algun tipus d’actuació, en 

aquesta zona, que faciliti el trànsit, la coordinació i l’ordenament de l’espai. 

 

- En segon lloc, voldríem preguntar, com ja ho vàrem fer fa uns mesos, sobre el tema del 

pagament de la indemnització al concessionari del bar de l’antic edifici de la SUF. Ens 

agradaria saber com ha acabat aquest tema, si s’han efectuat els pagaments o si hi ha 

voluntat de fer-ho. 

 

- Per últim, un tema que volíem comentar, sobretot per l’enorme quantitat de gent que 

se’ns ha adreçat durant dels últims dies, que és el tema del pla d’usos de platges i que ha 
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estat força comentat aquest últim cap de setmana. Simplement volem manifestar que, 

nosaltres,  aquest matí hem presentat la proposta de Ple extraordinari públicament, que 

recull els principals acords que proposem al Ple. En tot cas, ja serà en aquest Ple on 

tindrem tots els debats pertinents i on cadascú podrà donar les seves explicacions i on el 

conjunt de regidors votarem quines són les resolucions que estimem oportunes. 

 

Sra. Verònica Medina.- Formula dues preguntes que són:  

 

- Saber per quins mitjans de comunicació s’ha fet difusió la licitació per a la contractació 

del servei educatiu del CAR. 

 

- Si està previst fer aquest any la V Gala de la Nit de l’Esport. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sra. Olga Simarro.- Un comentari que tenim d’uns quants veïns de la zona de la carretera 

de les Arenes que diuen que si, des de l’Ajuntament, es podria valorar la possibilitat del 

pas de vianants que està a l’alçada de la carretera de les Arenes, 16-18, si es podria 

elevar a causa de la velocitat dels vehicles. Aquest pas és molt utilitzat per mares amb 

nenes per anar al col·legi i creuen que podria haver-hi un accident, per la qual cosa 

demanen si es pot estudiar i fer.  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Els dies 13 i 14 de març es van fer juntes de govern local 

ordinària i extraordinari respectivament. Voldríem saber si ens poden explicar el motiu 

d’aquesta pressa de la Junta de Govern extraordinària. Entenem que era una 

convocatòria de concurs pel tema de les platges però saber si no es podria haver fet el 

dia anterior 13 de març. 

 

- El servei d’abalisament, té un preu de 144.000 €, de la zona de bany i platges i 

suposem que està relacionat amb el concurs de temporalitat de platges però, en tot cas, 

voldríem saber si estan contemplats els canals de sortida i entrada d’embarcacions en 

totes les platges i cales de Roses. Especialment a Santa Margarita perquè ens ha 



 
 

 
 

A
C

T
S

0
0
0
6
 

semblat veure que hi havia algunes deficiències o algunes coses que no veiem clares i 

farem algun tipus d’escrit o proposta. 

  

- Pel que fa al canvi d’enllumenat hem vist que l’obra ha de començar i preguntar si 

sabem quan ha de començar al Mas Oliva. 

 

- Hem vist que el servei de comunicació i premsa de l’Àrea de Turisme es gastarà un 

total de 77.000 € - uns 35.000 € per any més o menys cosa que es deu haver aprovat per 

Junta de Govern – i ens agradaria que ens poguessin fer alguna explicació sobre en què 

es gastaran aquests diners.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Un prec una mica llarg i li permetran que el faci en el seu idioma 

matern i si la alcaldesa ve que me alargo que me lo diga. 

 

Antes he cogido palabras del ponente de Economía cuando hablaba del tema de 

romanents. Aquí se hablaba de porque un equipo de gobierno en minoría no puede llevar 

a cabo según que inversiones porque los de la oposición le habíamos cotado y habíamos 

dicho que no. Primero de todo, eso no es cierto. Simple y llanamente ustedes están 

obligados tanto a unas ordenanzas como a un presupuesto, en el cual la base principal 

es la inversión en el que todos estemos de acuerdo y no tan solo la aportación única base 

la que ustedes pretendan si no que yo considero que, entre todos los grupos, habrá algo 

que nosotros consideremos más importante que lo que ustedes puedan aportar.  

 

Dicho esto nosotros somos un pequeño grupo de dos regidores que somos del Partido 

Popular, partido que ha gobernado durante ocho años. Si en algo se nos caracteriza es 

que somos valientes gobernando precisamente porque las áreas que nosostros llevamos 

durante estos ocho años no fueron áreas de medallitas ni de trofeos – economía, 

seguridad ciudadana y medio ambiente. 

 

Nosostros nos ofrecemos – entre comillas – para poder llevar a cabo lo que podría llegar 

a ser ese documento que siempre se acompaña en un gran tocho de papeles, que es el 
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presupuesto del ayuntamiento, y en el cual hay una parte en la que dice plurianual que 

nunca se ha llevado a cabo y nunca se le hace caso. Documento que siempre acompaña 

y que, realmente, la base del cual es bien poca a la que se lleva a cabo.  

 

Es decir que si los regidores del Partido Popular, en su día cuando se presentan, dicen 

que en su proyecto a cuatro años el edifico de Telefónica nos molesta y nos gustaría 

verlo a bajo, o el surtidor de agua, el cual no lo hicimos porque el coste. Somos un 

municipio que, turísticamente tenemos que promocionarnos y tenemos que buscar 

herramientas y infraestructuras para intentar que, fuera, se hable del municipio de Roses. 

Otro ejemplo es el aparcamiento del cual nos hemos llenado la boca a cal y canto – 

privado, municipal, inversión externa, interna, cuanto aportamos... – y no hay nada.  Nos 

hartamos de hablar de cual era la entrada del municipio, de que manera tendríamos que 

hacerlo, nos desplazamos a ver municipios con esas línias de primera línia de mar para 

ver como tenían que estar – Vineròs, Cambrils... La entrada de este municipio es el futuro 

que me gustaría ver y no hemos hecho nada, ni siquiera el dibujo. No tenemos tanatorio – 

aquí formaría mucho la inversión de la parte privada y no todo es el romanente de 

tresorería ni el techo de gasto –; no tenemos zona industrial; el mercado cubierto, que 

hacemos... 

Pero no se me olvidará nunca que me quitaron las vaquillas y los patos. Esto no se me 

olvida y lo voy a recordar los cuatro años de legislatura. Como decía el compañero de 

Ciudadanos, dado que los del Partido Popular vamos a volver a gobernar, las vaquillas 

van a volver a estar.  

 

Yo no es que me ofrezca, no me ofrezco porque son ustedes los que gobiernan y que 

tienen un gobierno en minoría. Nosotros somos oposición. Pero si estamos dispuestos  a 

escuchar, por el bien de los ciudadanos de Roses,  que es y que ofrecerían ustedes – así 

como que nosotros pudiéramos aportar la nuestra – para poder tirar adelante un plan de 

inversión con cara y ojos para que nuestro municipio pudiese estar mejor y mas 

promocionado. Esa es la pregunta. 

 

 

Sr. Àngel Tarrero.- Una pregunta en relació amb l’asfalt que s’està posant al Puig Rom. Hi 

ha algun punt d’aquest asfalt que es veu que ho estan fent sense treure els bonys que hi 
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ha a la carretera i que són produïts per les arrels dels arbres. Abans de rebre aquesta 

obra seria interessant controlar tot aquest tema. Parlo dels carrers que ja estan asfaltats. 

 

- Fa tres o quatre mesos, en un altre Ple es va comentar la possibilitat de canviar els 

semàfors i adaptar-los pels invidents. Ens agradaria saber com està aquest tema, si es 

farà o no, si s’ha fet algun estudi o alguna cosa en relació amb aquest punt. 

 

- Demanar a la regidora de Seguretat Ciutadana, perquè ho desconec, si té previst  

començar a fer canvis al parc mòbil de la Policia Local. Són vehicles que han de donar 

molt de servei, tenen molts anys, molts quilòmetres... Les tres motos estan molt bé però 

són insuficients. S’ha d’anar una mica més ràpid. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.- S’ha parlat d’experimentar, de construir, de millorar... esperem 

que experimentem en millorar les condicions dels nostres empresaris de Santa Margarita, 

fem més escoles de vela i de windsurf – ja ho farem al Ple d’usos.  

- En segon lloc voldria llegir un prec, que crec que és molt important que tothom escolti: 

‘Aquest escrit va dirigit no només a qui té un càrrec polític en aquest Ajuntament, sinó 

també a qui no el té. Avui dilluns compleix el termini de 18 mesos a partir de les últimes 

eleccions. Aquest era el termini marcat per a la declaració unilateral d’independència que 

uns varen prometre i d’altres van donar suport. Avui ningú no ha declarat res. Ningú ha 

sortit al balcó a proclamar la República catalana. El que vull dir és que s’ha enganyat a la 

gent. Recordeu les coses que es van fer fer a la gent que es va creure aquesta gran 

mentida?  Sortir al carrer any rere any amb la promesa que era l’any de la llibertat; fer 

cadenes humanes o formar diverses lletres amb forma de V. Però cap any ha estat l’any 

de la suposada llibertat ni s’han trencat les inexistents cadenes que veu cada cop menys 

gent.  

 

El que sí que hem vist en aquest temps són el final de Convergència i Unió com a partit i 

moltes explicacions davant dels tribunals dels casos del 3, 4 % o la família Pujol – que 

per cert, el molt honorable encara té l’honor de ser present en aquesta sala de plens. Si 

mirem endarrere ens adonem de com es van reconduir les protestes de les retallades en 
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vers la independència; de la diferenciació dels lladres de diners públics per raó de ser 

catalans o d’una altra comunitat, i de fer creure que els corruptes eren els d’Espanya, 

mentre aquí l’estelada envolta i fa callar moltes vergonyes. Portem indignitat rere 

indignitat. Famílies que s’han discutit, amics que ja no poden parlar de política, bons 

catalans i catalans dolents. Tot això per res perquè ni avui s’ha proclamat res, ni demà es 

proclamarà ni mai es podrà proclamar qualsevol cosa contraria a dret. Això sí, tornarem a 

marejar la perdiu amb altres futurs de referèndum amb els que guanyar una mica de 

temps, uns mesos... 

 

Alcaldessa i regidor, els demano seny. No segueixin alimentant quimeres il·legals que 

només porten a la separació i manca de concòrdia entre ciutadans i pensin plegats en fer 

un gest en aquest sentit retirant d’aquesta sala de plens al senyor Jordi Pujol, evasor 

confés, i al senyor Artur Mas, condemnat per exercir càrrec públic per desobediència.  

 

- Continuar amb una pregunta referida al carrer Traginers número 8. Els propietaris de 

Saramar Regals, Can Joan, Casa Paco, Taberna de les Tables, Gozos Mundanos i la 

Taberna del Mar estan farts i cansats. El senyor Justo baixa tots els dies a les 6 de la 

matinada a treballar i veu molts insectes i rates passejant per aquests carrers per culpa 

d’aquesta casa. En el Ple del dia 26 de setembre de 2016 ja vaig dir que hi havia aquesta 

problemàtica amb aquesta propietat. Han passat 6 mesos i no n’han fet cas, no han 

actuat. Va ser a la mateixa hora, paral·lelament, quan van fer l’actuació dels mosquits. 

Repetir que fa sis mesos vaig demanar en aquest Ple, si us plau, una actuació i ja que 

l’equip de govern no l’ha fet, els comerciants, propietaris – que paguen els seus impostos 

i que tan hem de cuidar i fer per ells – ja no poden més. A més a més han comprat ells el 

material per matar aquestes rates perquè el volum és immens. 

 

- Per acabar, al carrer Tarragona amb el carrer Lleida, s’hi ha posat un fanal i els 

propietaris que surten del carrer Lleida demanen si es podria posar algun tipus de vidre 

per a mirar la gent que ve del carrer Tarragona.  

   

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
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Sr. José A. Valdera.- Desafortunadament a Roses hi ha pocs espais públics on els joves 

poden fer oci esportiu. Un dels pocs espais que tenim que és la pista de futbol, de 

basquet i skate que hi ha darrere de l’AE Roses són pistes que estan fetes amb ciment i 

estan plenes de grava, la qual és provocada perquè la separació que hi ha entre pistes 

està feta amb grava i sorra, que de passejar per allà, va a parar a la pista d’atletisme, de 

futbol i d’skate i això provoca que els nens quan juguen patinin per culpa d’aquesta grava 

i, en algun cas, que he presenciat personalment es facin mal. Per la qual cosa demanaria 

al regidor d’Esports que passi per allà, que ho comprovi i ho solucioni posant algun tipus 

de goma o engomat en comptes de grava per separar aquestes pistes.  

 

- Una pregunta d’un veí que és referent al carrer del doctor Fleming amb Gran Via, hi 

ha una zona que primer era un carrer normal de trànsit de vehicles, que anava a parar a 

la Gran Via, després es va tancar i es va fer un aparcament pels veïns, ara s’ha tornat a 

treure l’aparcament i ara s’ha tornat a fer una via per on hi circulen vehicles.  Per això els 

veïns es pregunten aquests canvis perquè són tan seguits, ja que tot això ha passat en 

molt poc temps. Ens gastem diners en tancar un carrer i ara el tornem a obrir. A més a 

més el carrer Dr. Fleming és una via lenta i va a parar a una via ràpida, justament a la 

Gran Via on s’obliga a girar cap a la dreta en sentit a la riera Ginjolers de manera que els 

mateixos cotxes que pugen pel carrer Dr. Fleming si giren pel carrer Dr. Ferran ja poden 

fer aquest mateix sentit. Llavors els obliguen a girar cap al mateix lloc on podien girar 10 

m abans. No tindria més sentit haver fet aquest carrer per entrar d’una via ràpida cap a 

una via lenta perquè, evidentment, és molt menys arriscat passar d’una ràpida a una lenta 

que d’una lenta a una ràpida i per tant tindria molt més sentit. Alhora els que vénen de la 

Gran Via no tenen l’oportunitat de girar cap al Dr. Fleming, en canvi els que vénen del Dr. 

Fleming van a parar al mateix lloc. 

 

- Una mica també en la línia del que ha dit el senyor Manel Escobar el nostre grup 

municipal també s’ofereix en tot allò que sigui millorar pel municipi. És evident que aquest 

plurianual, moltes vegades no es porta a terme. La prova és que nosaltres vam pactar un 

vot pels pressupostos de l’any 2016, que en el plurianual hi havia una pista d’atletisme 

que després va desaparèixer tot i que no hi havia partida. És evident que es pot fer molt 

més pel municipi que les inversions, en aquest cas, no es tracta d’invertir molts diners 

sinó d’invertir-los de forma eficient. Alhora, als problemes que ha  anomenat el senyor 

Escobar, hi hauria solucionar el col·lapse circulatori que sempre passa a Roses a l’estiu i 
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que degenera la imatge que tenen els turistes que ens visiten i que quan surten de la 

platja volen donar un vol, amb cotxe, i es troben en què tarden 1 o 2 hores per sortir; 

altres infraestructures i activitats, no només la pista d’atletisme, que podrien millorar la 

imatge del municipi i complementar l’oferta turística... Evidentment, tot això, amb 

inversions eficients es podrien portar a terme. Cosa que, el dia d’avui, deixa que desitjar. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

Sr. Carles Pàramo.- Dir que Roses posa’t guapa – com tots saben, ja fa quatre anys que 

s’està fent i és un èxit – es va iniciar al cas antic, per motivar als propietaris a fer obres a 

les façanes perquè d’aquesta manera donessin feina a pintors, fusters i al ram de la 

construcció. Llavors es va ampliar a més part de Roses, aplicant-hi més diners i crec que 

el prec del senyor Gerard Teixidó va en aquest camí. Nosaltres podem ajudar edificis, 

millorar l’accessibilitat interior i perquè no, de fet és una bona proposta. El que passa és 

que, lògicament, a cada edifici haurem de tenir molt en compte el nivell d’ajut pel valor 

cadastral de l’edifici i perquè no acabem ajudant propietaris que ja són propietaris d’algun 

edifici de davant de mar que, donat que són construccions que ja tenen més de vint anys, 

l’Ajuntament li paga l’ascensor i, potser, els propietaris tenen prou patrimoni per pagar-

s’ho. Ja ho havíem pensat però és complicat. De totes maneres, la intervenció del senyor 

Teixidó ens anima a aprofundir en el tema a veure si trobem alguna solució. Però dir que 

no és tan fàcil perquè si afavoreixes que s’arreglin les façanes, indirectament s’està 

afavorint la imatge de tot el poble. Quan entres a dins de les cases, la cosa es complica.  

 

Sra. Anna Jorquera.-  Tal com ens van comunicar i tal com surt a l’oferta provisional de 

les places de les escoles públiques, en principi, es treu la línia del Vicens Vives. Com ja 

es va quedar l’any passat, es concretar que es faria rotatori. Per part del Departament 

d’Ensenyament la Generalitat s’ha decidit que, aquest any, seria el tron del Vicens Vives.  

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.-  L’acte del Montessori dir que van enviar una petició a Alcaldia, a la 

qual se’ls va dir que podien llogar un espai i ells van llogar l’espai Z de la Biblioteca. Van 
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fer arribar una informació i un bustiatge per comunicar la seva oferta educativa que tenen 

a Figueres. Ho fan per tota la comarca i jo hi vaig assistir, una estona, perquè em varen 

convidar en qualitat d’alcaldessa. Malgrat que hi havia mestres conegudes per escoltar el 

seu projecte educatiu i mestres de Roses, l’acte era publicitari per donar a conèixer la 

seva oferta. 

 

 

Sra. Anna Jorquera.-  Referent a la licitació del servei educatiu de gestió integral dels 

espais juvenils i de lleure del CAR dir que la comunicació es fa mitjançant la web, 

complint amb la Llei de la transparència, i a més a més, com tot servei que es liciti des de 

l’Ajuntament, es publica al BOP. 

 

 

Sr. Marc Danés.- Pel que fa als pisos socials, ara mateix no en tenim cap.  Tenim una 

partida pressupostària de 75.000 euros per compra d’habitatge social. Estàvem a l’espera 

que s’aprovessin els pressupostos de la Generalitat de Catalunya, cosa que ha succeït 

aquesta darrera setmana i, per tant, ara ja podem reprendre la trobada-negociació que 

teníem amb la Conselleria de Governació i Habitatge amb la qual, ja el passat mes de 

setembre amb l’alcaldessa, vam arribar a l’acord que en els pressupostos d’aquest any 

2017 ells també tenien una partida important per la compra d’habitatge. Aquest 2017, en 

principi, comptarien per tenir una petita partida per l’Ajuntament de Roses. Nosaltres hem 

fet la part que ens tocava que era posar-ho al pressupost i ara reprendrem, doncs, les 

negociacions per tal de tenir aquests pisos al nostre municipi. Evidentment, si algun d’ells 

fos necessari perquè alguna família vingués a Roses la podríem acceptar sense cap 

problema.    

 

Tot i així, informar que el dimecres de la setmana vinent, dia 5 d’abril, estem convocats 

amb el Fons català de cooperació perquè, com tothom sap, en aquest ple vam aprovar 

una moció, i aquests són els que ens han de dir què hem de fer i com ho hem de fer i si 

és necessari que Roses hi participi. Entre l’ordre del dia hi ha una sèrie d’informacions 

sobre com estan els camps de refugiats i hi haurà també un petit taller d’experiències de 

diferents municipis que han tingut alguna certa acollida.  
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Tot i així, m’agradaria emmarcar tot aquest procés. Dir que tot i que Roses ja ens hem 

posicionat i hem dit que caldria i que si cal som un municipi que sempre ha estat acollidor, 

també quan anem a faig una mica d’explicació sociològica de com tenim el municipi en 

aquests moments. Roses és una ciutat acollidora de molta immigració; tenim moltes 

nacionalitats; molta gent que en aquests moments està al municipi amb una situació no 

idònia, alguns d’ells fins i tot amb recerca de feina, amb molta ajuda i molta feina per part 

dels Serveis Socials del municipi i, per tant, demanem sempre que si hi ha municipis que 

tinguin una millor disponibilitat econòmica se’ls facin arribar els refugiats primer a aquests 

municipis. Perquè nosaltres, degut a aquests paràmetres que tothom coneix, de nivells de 

pobres importants al nostre municipi ja estem fent un esforç molt important i, per tant, si 

és possible que siguem dels últims municipis en rebre aquestes persones. 

 

Repetir, però, que vàrem aprovar una moció, que si no recordo malament va presentar el 

mateix govern, i per tant seguim treballant amb les línies que ens diu el Fons català i 

aquest, de moment, el que va fent són petites gestions, va parant el cop – perquè al final 

les competències són de l’Estat espanyol i, en aquests moments, aquest no té gaire 

interès a acollir refugiats.  

 

 

 Sra. Montse Mindan.-  Pel que fa al barri de pescadors, ho prenc com un prec i amb la 

Policia mirarem si es pot ordenar o reordenar millor de cara al trànsit.  

 

La indemnització del bar de la SUF sí que hi ha voluntat de pagar-la, així ho vàrem dir, i 

així es farà. És un tema que està en mans dels juristes i d’Intervenció per tal de tirar-ho 

endavant. No creiem que trigui gaire més.  

 

El pla d’usos de les platges els grups de l’oposició han sol·licitat aquest Ple extraordinari 

i, evidentment, es convocarà i en aquest, tots podrem fer arribar el nostre pensament. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Referent a la previsió de la 5a gala de l’esport, sí que vull fer-la. 

L’inconvenient és que tenim molta feina i a l’Àrea, també, han canviat moltes coses. 

Personalment ja l’hauria fet però com que hi ha un consell de participació que hem de 

convocar primer perquè hi ha unes bases, una normativa... volem fer-los hi saber. Jo 
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voldria canvia una mica el format i no es pot fer així com així. S’ha de fer, primer aquesta 

reunió amb el consell participatiu i, un cop s’hagi fet i si ho troben igual de bé que jo – 

espero que sí i perquè així miraré de convèncer-los –, la intenció és fer-ho amb un altre 

format.  

 

El pas de vianants del camí de les Arenes, dir que és curiós perquè aquest pas de 

vianants està al pas d’una rotonda i te’l trobes en sortir d’una rotonda, de manera que la 

gent hauria d’anar a poc a poc tot i que és veritat que hi van ràpid. Ho estudiarem i si s’ha 

de fer més alt, com els que hi ha a la Gran Via ho farem. 

 

L’enllumenat del Mas Oliva ja ha començat fa una setmana. Però com que es fa a tot el 

Mas Oliva, segurament, hi haurà veïns que els agradaria que haguessin començat pel 

seu carrer però es farà tot.     

 

Per respondre als precs del senyor Àngel Tarrero primer dir que l’asfalt elevat a causa a 

les arrels, dir-li que demà ho mirarem perquè segur que hi són. El tema dels semàfors, ja 

ho vaig dir l’altra vegada, suposadament està en marxa i ho estaran mirant, tot i això 

demà mateix ho tornaré a consultar i li faré arribar la resposta.  

 

El mirall del carrer Tarragona amb Lleida, dir al senyor Àlvarez el mateix. Demà ho 

mirarem i si fa falta el posarem. 

 

El problema de la grava que ha comentat el senyor José Antonio Valdera dir-li que el 

problema ja l’hem vist i no es deu només a la mainada ja que amb una mica de vent crea 

aquest problema. De manera que ja mirarem de fer-hi alguna cosa per solucionar-ho. 

 

El carrer del Dr. Fleming és llarg, però ho explicaré i ho faré amb castellà perquè, igual 

que el senyor Manel Escobar, quan he de parlar molta estona, m’expresso millor. En 

primer lugar, en su día, a algun iluminado, para quitar el transito se le ocurrió cerrar el 

cruce de la Gran Via – en la esquina de la panadería Cusí, la óptica y la tienda que hay 

en la esquina – para evitar que los coches en verano entorpecieran a los coches que 

vienen del puerto. Cuando con una señal de dirección obligatoria a la derecha era 

suficiente. Pues ahí hicieron una obra enorme para hacer pasar todo el trafico del Dr. 

Fleming y la que viene por delante del taller de coches, el bar Stop, un paso de cebra, 
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una curva a la derecha y una a la izquierda, y si no atropellas al municipal es porque has 

tenido suerte. Todo el trafico que iba a la Gran Via y desviarlo a la derecha a la redonda 

para ir luego para Figueres lo metieron por la calle de abajo. Una calle más estrecha; mas 

pequeña, por supuesto; en la que los camiones cuando descargan en las carnicerías, 

bares y demás no giraban y tenían que subir las ruedas de delante o de detrás por 

encima de la acera, en definitiva una chapuza nacional.  

 

Segundo, decir que eso no era un aparcamiento para los vecinos. Ahí estábamos a punto 

de asistir a un duelo entre pistoleros, casi. Que si aparcas tu, aparco yo, aparca el de al 

lado, viene otro, lo pone en medio, luego uno no podía salir, se discutían, se peleaban... 

Cientos de veces he visto peleas impresionantes ahí. Cuando la solución era tan fácil 

como una señal de dirección obligatoria a la derecha que es lo que se esta haciendo 

ahora. Volver a como estaba con esta señal y no hacer pasar todo el trafico por la calle 

estrechita del gimnasio. Pasan por la Gran Via que es una via más amplia, mejor 

señalizada, que cabe mejor y gira mejor – esperemos. Y ese es el motivo de discusiones 

vecinales sobretodo. Lo que pasa que el que no esta ahí no lo ve, pero repetir que no era 

un aparcamiento era un ‘cul de sac’. En definitiva es para quitar problemas para nada 

más. Ahora cuando este acabado quedará mucho mejor porque en la parte izquierda se 

harán – la mitad seguramente porque tampoco es la necesidad que hay – un par de 

áreas para carga y descarga para facilitar el trabajo porque hay algún negocio que esta 

todo el día cargando y descargando y solo hay una área más abajo. Y en la parte 

derecha pondremos aparcamiento para que por lo menos no se discuta nadie. Este es el 

motivo y no hay otro. 

 

 

Sr. Carles Pàramo.-  Afegir que el POUM que fa un any es va anul·lar, preveia fer 

desaparèixer aquell carrer i convertir-ho tot en plaça. Per això no ha estat fins ara que 

s’ha anul·lat el POUM que hem tornat a obrir el carrer, però el problema fa anys que dura. 

El POUM aprovat el 2010 considerava allò una extensió de la plaça. Això passa igual 

entre el carrer del Mercat i la que en diem plaça de la verdura. Amb el POUM 

desapareixia aquell carrer, com a pas de vianants, era ampliació de la plaça i actualment 

amb el PGOU torna a ser carrer.  
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Sra. Montse Mindan.- Pel que fa al perquè de la Junta ordinària el dia 13 i una 

d’extraordinària el dia 14 respondre al senyor Antonio Rodríguez que d’ençà de la 

incorporació de l’administració electrònica, tots els expedients s’han d’enviar a qui munta 

l’ordre del dia de la Junta de Govern el dimecres abans. És a dir que si la Junta és dilluns, 

el dimecres abans s’han de trametre totes les propostes. Aquest document estava 

pendent d’un últim informe d’intervenció i no va arribar a temps per incloure’l i després no 

es pot introduir com assumpte urgent – com es feia abans que si s’acabaven d’informar 

dos dies abans de la Junta es podien introduir com a assumptes urgents. Avui en dia amb 

l’administració electrònica això no es pot fer. Per això vàrem fer una Junta extraordinària 

considerar, pel tema del concurs, si podíem estalviar una altra setmana per la propera 

junta millor perquè era important que sortís ràpidament. 

 

 

Sr. Carles Pàramo.-  La Llei de costes obliga als ajuntaments a abalisar, senyalitzar, les 

zones de bany perquè de vegades ens confonem. A Roses els llocs on hi ha canals 

oberts al gran públic, a tothom, són aquells on hi ha camps de boies perquè la llei – en 

aquest cas ja no la de costes sinó Capitania Marítima – ens hi obliga. Fent memòria dir 

que hi ha camps de boies a Jòncols, Pelosa amb Calitjàs, a les platges de Montjoi, 

Almadrava, Canyelles Grosses, Bonifaci i Canyelles. A la resta de platges no hi ha cap 

canal lliure per a la navegació. Capitania marítima, que depèn del Ministerio de Fomento 

és qui hi entén en navegació, diferent de Costes que és qui es refereix a l’espai i després 

hi ha les ordenances que obliguen a senyalitzar les coses d’acord amb les normatives 

que hi ha.    

 

Capitania marítima, doncs, ens ordena que on hi ha patins hi hagi un canal usuari només 

pels patins i amb unes dimensions determinades – crec que són 20 m, així com ens  

obliga, també, on hi ha la verada de caiacs. On hi havia escoles de vela, lògicament, hi 

havia una zona molt més ample. Tots aquests canals obligatoris perquè hi ha camps de 

boies tenen la gent que es queixa perquè consideren que s’està privatitzant un tros de 

platja. Però, sobretot, en els casos de Canyelles i Almadrava o tenim camps de boies per 

atendre a uns peticionaris o no tenim canals d’entrada. En definitiva sempre s’ha d’estar 

pendent d’uns i altres i facis el que facis sempre ets criticat i tens uns a favor i altres en 

contra. 
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En tot cas, repetir que abalisament ens hi obliga la Llei de costes però la manera de 

posar les balises – verd, vermell, a babord, estribord i totes aquestes coses – ens hi 

obliga Capitania Marítima. Vàrem enviar el Pla d’usos de temporada que inclou la 

senyalització el mes de desembre, després de la Junta de Govern i, a hores d’ara que 

han passat gairebé tres mesos, encara no hem rebut, ni per part d’uns ni d’altres el seu 

informe. Perquè en definitiva les propostes són municipals però després l’aprovació la fan 

els altres; en aquest cas Capitania Marítima, Costes i el Parc Natural del Cap de Creus. 

 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Per respondre la pregunta del senyor Antonio Rodríguez – de la 

despesa de l’Àrea de Comunicació i Turisme suposo que feia referència al concurs que 

ha sortit ara per convocar una agència de comunicació turística – dir-li que són 19.421 € 

l’any i es fa per dos anys més dos prorrogables que fan un total de 77.600 € si s’executa 

els quatre anys i surten 1.618 € al mes.  

 

Això ve degut a la voluntat d’obrir-nos, turísticament, al mercat de l’Estat espanyol. 

Considerem que els nostres visitants que són: un 60% d’origen francès, un 15% de 

Catalunya i un 10% de la resta de l’Estat  espanyol. Dins d’aquest 10% hem de tenir en 

compte que són provinents: un 25% d’Euskadi, un 10% d’Aragó, un 20% de Madrid i un 

9% del País Valencià. Creiem que és un mercat que es pot potenciar molt i d’aquí la 

necessitat de tirar endavant aquest concurs per contractar una agència que ens ajudi a 

posicionar Roses en el mercat espanyol. Portem un any fent això, provant com havia 

anat. Considerem que ha anat bé i ha estat positiu. Si hagués sabut que volien fer 

aquesta pregunta hauria portat el clipping de sis mesos per poder valorar-ho, però el 

portarem el mes vinent i així podem comprovar l’impacte que ha tingut als medis fins ara 

aquest plantejament.  

 

Això també ens ha servit per fer els roadshow que vam fer l’any passat que varen ser 

quatre accions als principals mercats espanyols – Madrid, Valencia, Saragossa i Bilbao – 

i va ser molt positiu. A Madrid vàrem tenir la presència de trenta periodistes on vàrem 

poder explicar les virtuts turístiques del poble; a Valencia 21 periodistes; a Saragossa, 20 

més i a Bilbao uns catorze. Tots ells de medis turístics reconeguts: Aire libre, Turismo de 

viajes...  i d’altres generalistes com: ABC viajar, la revista Hola, Cadena COPE, Cadena 

SER, diario de Levante, diari el Mundo, el periódico de Aragón, el Heraldo de Aragón; i a 
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Bilbao va venir Antena 3, la Cadena COPE, la ria del ocio, tele 5, televisión espanyola, 

radio televisión espanyola... 

 

Per 1.600 € al mes, que seria el màxim que es licita, creiem que el retorn és bo. Com ja 

he dit doncs, el mes vinent portarem el clipping de sis mesos per veure com es tradueix 

això en impacte mediàtic que és el que al final es pot quantificar per veure el retorn que té 

directament als medis. Perquè el retorn indirecte que seria la quantitat de visitants del 

mercat espanyol que podem atreure és molt més difícil de quantificar en el dia a dia i en 

una curta distància.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- Per respondre a tot el prec del senyor Manel Escobar dir-li que és 

veritat que té raó que és un prec llarg però també és un prec a discutir. A discutir què és 

ser valent i què és no tenir competència; amb què podem treballar o estem treballant i 

esperar a veure quins resultats tenim; a pensar que tot el que el senyor Escobar ha dit i la 

proposta és evident que també són il·lusions que tenim nosaltres i, en algunes, s’hi està 

treballant des de fa temps i què més voldríem que les coses anessin molt més ràpides.  

 

En tot cas, si la disposició és treballar per consensuar un pla plurianual o, com a mínim, 

treballar-hi – ja no diem consensuar-lo – i, també, amb tots aquells que han manifestat la 

seva voluntat no tenim cap problema. Només demanar-los que ens deixin un parell o tres 

de mesos perquè moltes de les respostes a algunes de les propostes que el senyor 

Manel Escobar ha dit, s’estan treballant i estem esperant a veure si es fa efectiva alguna 

d’elles. 

 

La voluntat sempre a estat la mateixa. No només amb els que han manifestat la voluntat 

sinó amb tots els grups municipals de l’Ajuntament. 

 

En relació amb el canvi de vehicles de la Policia Municipal dir al senyor Àngel Tarrero 

diria que n’hi ha un que estava en rènting i s’acaba d’adquirir-ne un altre. Normalment la 

planificació d’inversions es fa sempre, conjuntament, amb el mateix departament de la 

Policia. La petició que hi havia per aquest any, però que no ha pogut ser perquè teníem 

altres inversions més prioritàries però sí es farà l’any vinent, és el que demana la policia 

és una furgoneta equipada per poder donar servei quan han de fer controls 
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d’alcoholèmia... La seva petició és més una oficina mòbil que ja s’han fet, fins i tot, petició 

de pressupostos i s’han valorat. Pujava uns 75.000 € per la qual cosa vàrem decidir que 

segurament s’incorporaria en pressupostos de l’any vinent.  

 

Pel que fa al carrer Traginers, sí que li vàrem fer cas al senyor Àlvarez Cuñat, i així li 

farem arribar l’informe de l’inspector que hi va anar i va dir que en aquell terreny de 

propietat privada no es veia presència de rates i que, probablement podia ser que 

vinguessin del clavegueram. Per això es va fer una desratització d’aquell clavegueram. 

En tot cas, si persisteixen els problemes tornarem a enviar-hi algú que pugui fer una 

inspecció visual des de l’exterior, que és el que varem fer i si no demanarem al jutge que 

ens deixi entrar a dins, ja que és el que hem de fer per poder entrar a dins de qualsevol 

propietat privada. De fet, no és la primera vegada que passa ja vàrem tenir un problema 

impressionant i llarg de resoldre al carrer  Sant Isidre. Podria ser que estiguéssim en el 

mateix cas, per això demanaríem permís al jutge per entrar i fer una neteja subsidiària en 

cas que el propietari no ho fes i posteriorment se li passarà la factura.  

 

 

PUNTUALITZACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.-  No cal entrar a dins, només s’hi ha d’anar a les 6 del matí 

quan s’aixeca el senyor Justo, o qualsevol dels altres veïns, i observar el que passa en 

aquest carrer. Està molt bé que l’Ajuntament hi enviï l’inspector o les clavegueres però 

aquesta gent que hi viu cada dia i hi està tot el dia diuen que surten d’aquesta casa, i com 

he dit, ells mateixos compren el material per matar aquests bitxos. De manera que el 

convido que s’aixequin a les 6 de la matinada i vegin passejar les rates. 

 

Com a representant dels meus veïns que m’estimen igual que s’estimen a l’equip de 

govern, em parlen a mi perquè els pugui representar i dir el que ells pensen. Si a vostès 

els molesta que jo digui el que represento doncs ho sento.   

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 



 
 

 
 

A
C

T
S

0
0
0
6
 

Sra. Montse Mindan.- A mi no em molesta res, crec que l’he contestat adequadament i, 

en tot cas, és vostès que m’insta a mi a i em demana que m’aixequi a les 6 del matí. Si 

cal, ho faré i hi aniré a mirar-ho o hi anirem tots dos junts i després anirem a esmorzar. 

 

Els 18 mesos de la declaració universal d’independència i tot el que el senyor Àlvarez ha 

dit, respondre-li que no es tracta d’un tema local i, en tot cas, aquí, cadascú de nosaltres 

continuarà treballant com cregui que ho ha de fer. Personalment ha dit el nom 

d’alcaldessa i li dic que continuaré treballant per la llibertat del meu país. 

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22:37 hores, de 

la qual cosa en dono fe. 

 

 

 

Document signat electrònicament. 
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